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ZA GOLF M/ VEG OVIR?

CACOVIC
NEBO
TOŽIL
Novi predsednik uprave Droge 
Portorož Andrej Božič nam je 
potrdil, da je družba bivšemu 
predsedniku uprave Matjažu 
Cačoviču, kije bil odstavljen »iz 
nekrivdnih razlogov«, na podlagi 
kasneje obojestransko 
podpisanega sporazuma 
izplačalo vsoto (ki bo sicer 
ostala večna skrivnost), s čimer 
so v Drogi dosegli Čačovičevo 
obljubo, da ne bo vložil tožbe.
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VRGLA SE JE V SMRT
V stanovanjskem stolpiču Liminjanska 89 v Luciji se je v 
noči na soboto, 13. marca, zgodila tragedija. Plavolasa 
ženska je skočila s 4. nadstropja in se pri padcu tako hudo 
poškodovala, da je na mestu umrla. Sosedje so večkrat 
slišali prepire, ki so se začenjali običajno po polnoči, 
vendar očitno nihče ni pričakoval tako tragičnega konca. 
Na kraj nesreče sta med prvimi prispela policist in 
kriminalist, nakar so nesrečno žensko odpeljali s 
pogrebnim vozilom.

PE LJUBLJANA
Zaloška c. 69
PE CELJE
Ljubljanska 20
PE PTUJ
Vodnikova 2
PE PORTOROŽ
Obala 26

PE MARIBOR
Sokolska ul. 46
PE KRANJ
Maistrov trg 11
PE KOČEVJE
TZ0 64
PE TREBNJE
Baragov trg 1

STE BILI POŠKODOVANI V 
PROMETNI NEZGODI?

ŽELITE PRIMERNO DENARNO ODŠKODNINO?
POKLIČITE BREZPLAČNO ŠTEVILKO

080 13 14
www.poravnava.si

O

o o

Foto color laboratory
Obala 7, Bernardin, 6320 Portorož - Tel.: +386 05 674-0880

quicklab@volja.net www.geocities.com/quicklab_fotolaboratorij
- za prenos fotografije s CD, disketa (flopy disk), SMART Media, 

Compact Flash iz digitalnega fotoaparata na fotografski papir
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Obala 75a, Portorož - Slovenija 
Tel.: 05 676 O 373

( AMn/> por/6rorž <d.H
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— IZHAJA 15.V MESECU ==
1C Banka Koper

x^tGrand* xCasino
Portorož

Portoroški Casino je klasičen primer za študij na MBA, kako 
lahko nekoč bogato in plačilno sposobno podjetje zaide v kalne 
vode, iz katerih bo izplavalo le z največjimi odrekanji. »V tej firmi 
so bile kršene osnovne podjetniške zakonitosti«, so povedali na 
novinarski konferenci (12.3.). Nekaj pred tem so svojo novinarsko 
konferenco sklicali igralniški sindikati, ki ne grozijo s stavko. 
Od skoraj 9,2 milijarde SIT bilančne vsote podjetja je »v zraku« 
kar skoraj polovica, od tega pri bankah okoli 2,5 milijarde raznih 
dolgov.

Na fotografiji: Rudi Brce, Goran Bizjak, Alenka Podbevšek, Aleš Dobravc

PROJEKT MOLSKE AfflOUNE ČAKA
_____________ _ Stran 10

EUATmCUA TUDI 
NA ROBU KRASA

Medtem, ko bodo v Gorici 30. aprila hrupno proslavili 1. maj 2004 kot dan 
razširitve Evropske unije in zgodovinskega zbliževanja obeh Goric, bo znani 
letalec Benjamin Ličer iz Aerokluba Portorož, če bo dobil ustrezno dovoljenje, 
presenetil z novo atrakcijo, podobno tisti, ki jo je izvedel z drznim preletom 
pod Solkanskim mostom, ko je šlo za centimetre. Namreč s svojim letalom bo 
letel pod novim viaduktom v Črnem Kalu.

TEHNIČNI PREGLEDI TUDI V LUCIJI

somm

Avtoplus Koper gradi v obrtni coni v Luciji kar velik objekt, v katerem 
bodo tehnični pregledi za osebna vozila do 3,5 tone in priklopna vozila, 
motorna kolesa in kolesa z motorjem, avtopralnica in avtosalon. Kot nam 
je povedal vodja gradbišča Marino Dobrinja, bodo gradbena dela (montažni 
del in konstrukcija), ki jih izvaja koprski Stavbenik , zaključena do 25. 
marca letos, zaključna dela pa bo opravilo podjetje Metalcheramica, ki bo 
objekt tudi predalo investitorju. Na Avtoplusu so nam povedali, da so se 
dela nekoliko zavlekla, vendar bo tehnične preglede v Luciji že mogoče 
opravljati do jeseni 2004. FOTO: FK-Primorski utrip.

Si
m*-■ ov Kar je čisto

in jasno je 
\l° resnično!

Popolna oskrba vida 
Za vaše oči Fotooptika Rio poskrbi!

Ljubljanska 24 IZOLA Tel. 64 00 500

DROGA
Živilska industrija d.d.,

Industrijska cesta 21, 6310 Izola

771318 607007

primorski uTrp
I ČASOPIS ZA SLOVENSKO OBALO IN ZAMEJSTVO Plran-Izola-Koperg}
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Mali politični pretres v Kopru

Nova stranka: Slovenija 
je naša - gre na zmago

K številnim političnim strankam v 
Sloveniji se je pridružila še ena z 
zanimivim imenom Slovenijaje naša. 
Njen predsednik je postal znani 
koprski župan Boris Popovič, sekretar

prebral Darko Grad, sicer podžupan 
Mestne občine Koper, sprejeli statut, 
ki ga je obrazložil Janez Sodržnik, 
logotip stranke (SJN), nato pa so 
izvolili še organe stranke; izvršni 
odbor, svet stranke in nadzorni odbor 
ter soglasno predsednika Borisa 
Popoviča.
Po vznesenih besedah, ki smo jih lahko 
slišali je mogoče pričakovati, da bo 
sedaj še rosna politična stranka 
Slovenija je naša zagotovo nekaj 
posebnega. Želi hitro priti na oblast, 
kar je tudi povsem razumljivo. 
Računajo na zmago že na letošnjih 
državnozborskih volitvah, svoje 
poslance pa bi radi imeli tudi Bruslju. 
Poštenost, odgovornost, odločnost, 
samozavest, prepričljivost in delavnost 
ter obljube za boljšo prihodnost 
Slovencev naj bi bile temeljne odlike 
nove stranke, ki ji bo utiral pot 
predsednik Boris Popovič s tremi

stranke pa Janez Sodržnik iz Ljubljane, podpredsedniki stranke. Stranka 
Stanka Slovenija je naša bo v Slovenija je naša računa na neodvisne

slovenskem političnem proštom nekaj liste in napoveduje svoj prvi kongres 
posebnega, saj prepričljivo podira vse 7. aprila v Maribom. Neodvisna lista 
domine in že tudi starta na zmago. Vsaj Koper je naš deluje še naprej, verjetno 
tako smo lahko razumeli Borisa 
Popoviča, ki ga je na ustanovnem 
zbom stranke v Gledališču Koper v 
soboto, 6. marca 2004 soglasno 
izvolilo 163 prisotnih. Če odmislimo 
manjši zaplet, ko je ena od 
ustanoviteljic protestirala češ, zakaj 
niso prišli na ustanovni zbor nekateri 
že predlagani kandidati za funkcije v 
stranki, je vse potekalo gladko. Potrdili
so izhodiščni program stranke, ki gaje pa bo kakšen njen član v stranko.

Neodvisni nestrankarski časnik za območje Slovenske obale in zamejstva

V

primorski u¥p
Glavni in odgovorni urednik: Franc Krajnc 
Naslov uredništva in oglasnega oddelka:
Primorski utrip, Obala 125 Lucija,
6320 Portorož
Tel.: 05 6777 140, tel./fax: 05 677 0185, 
e - pošta: informa.portoroz@siol.net 
Naročnine, oglasno trženje in 
Media Service - Storitve za medije in tisk 
PTA Primorska tiskovna agencija:
Obala 125, Lucija
Tel.05 6777 140, GSM 031/851-240 
Tehnično urejanje: Informa Portorož 
Tisk: Tiskarna Vek Koper 
Naklada: 2000 izvodov

Ustanovitelj in izdajatelj:

hmmm
Tržno komuniciranje in informiranje
Portorož, Obala 125, tel.: 05 6777 140, 
tel./fax: 05 677 0185, fax: 05 6777 139 
Adrijana Krajnc Vasovič s.p.
Matična št. 1094343 DURS, Davčni urad Koper, 
Izpostava Lucija. Davčna št. 59225246 
Transakcijski račun št.: 10100-0035275306 BK, 
PE Lucija
Letna naročnina (za 12 številk) 2.160,00 SIT
Časopis je vpisan v razvidu medijev Ministrstva 
za kulturo RS pod zap. štev. 460.
Na podlagi zakona o davku na dodano vrednost 
(Ur. list RS št. 89/98) sodi časopis med 
proizvode, za katere se obračunava davek na 
dodano vrednost (DDV) po stopnji 8,5%.
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Med demokracijo in 
učinkovitostjo

Je Slovenija 
godna za 

psihoanalizo?
Vsaj doslej v Sloveniji nismo 
prestopili meja demokracije in naša 
dežela velja med vsemi skorajšnjimi 
novimi članicami EU za eno izmed 
najbolj zglednih tako po 
gospodarskih rezultatih kot po 
dosežkih pri vzpostavljanju 
demokratičnega sistema. Toda zdaj 
se nenadoma v dokaj zgodaj sproženi 
volilni kampanji ustvarja drugačna 
slika in kljub vsem pozitivnim 
gospodarskim ter finančnim 
kazalcem, da ne govorimo o 
večstranski uspešni mednarodni 
afirmaciji, se skuša vsiliti podoba 
družbe, ki naj bi bila globoko v krizi. 
Dejstvo je, da se slovensko 
gospodarstvo sooča z globalnimi 
razmerami in prevlado neoliberalnega 
modela. Posamezne panoge v 
Sloveniji so izpostavljene »out- 
sourcingu«, kar ustvarja velike 
socialne in socialnopsihološke 
probleme. Kako je v teh razmerah 
mogoče ohraniti in razvijati 
mehanizme socialne države in imeti 
konkurenčno gospodarstvo. Ker je 
ekonomija neizbežno vezana tudi na 
strukturne kulturne determinante, se 
vedno znova vrača na površje 
vprašanje »identitete, preživetja 
naroda« ipd.

Kaj je vzrok vsega tega? Če je 
simptom negotovosti in 
nepripravljenosti na učinek 
sprememb podpora nacionalizmu, 
verski nestrpnosti, se je treba 
vprašati kaj so njegovi vzroki! Ali 
so vzroki pretežno strukturni ali 
pretežno subjektivni? Ali je vzrok 
nezadovoljstva transformacija 
družbenega sistema v kapitalistični 
sistem z večjimi socialnimi razlikami, 
s pojavi doslej neznanih oblik goljufij 
in korupcije? Ali je to »odtujeno« 
delovanje političnih strank? Ali 
vsem tem pojavom botmjejo vse bolj 
skomercializirani in
senzacionalistični mediji? Veliko je 
vprašanj, na katera zadnje čase v 
razburjeni javnosti poslušamo veliko 
preveč preprostih odgovorov, 
pogosto v obliki teorij zarote? Je 
torej Slovenija godna za 
psihoanalizo? O teh vprašanjih so 
govorili sodelujoči na javni tribuni 
Liberalne akademije, ki je bila v 
četrtek, 11.3. 2004 popoldne v 
okrogli dvorani v pritličju, Trg 
republike 3, Ljubljana.

Na okrogli mizi, ki jo je vodil 
predsednik Liberame akademije dr. 
Darko Štrajn, so po programu 
sodelovali:
dr. Vlado Miheljak, dr. Jože Kunič, 
dr. Niko Toš in dr. Bogomir Kovač.

102*8
Radio Tartini Pihan©

( 05 6730 081 
(d 05 6730 085 
B radio-tartini@siol.com

Društvo invalidov občine Piran

Proslavili so 20. obletnico delovanja
»Moram priznati, da mi je danes prijetno biti v vaši družbi in prijetno sodelovati 
ob dogodku, ki simbolizira 20-letnico delovanja Društva invalidov občine Piran«, 
je Miran Krajnc, predsednik Zveze društev invalidov Slovenije začel svoj nagovor 
okoli 150 zbranim članom društva na proslavi obletnice v hotelu Histrion na 
Bemardinu, 27. februarja 
2004 in podelil priznanje 
Občini Piran ter srebrni 
znak ZDI Slovenije 
predsednici društva Hildi 
Vuga in Jožici Sorta.
Društvo je podelilo 
jubilejna priznanja
svojim dolgoletnim 
članom in
posameznikom, ki že 
dolga leta delujejo v dobro 
društva.
Jubilejna priznanja so 
prejeli: Valerija Benko,
Veronika Fuks, Albin 
Hočevar, Štefka Klak,
Pavla Kočevar, Olga Lipušček, Jolanda Mehle, Marija Mlinar, Janko 
Močnik, Vera Močnik, Miro Potočnik, Rajko Prodan, Marija Sirk, Jožica 
Sorta, Vojka Štular, Danica Zakovšek, Petar Vasic in kot rečeno Hilda 
Vuga ter Občina Pira, Hoteli Morje, pobrateno društvo Dl Trbovlje, MDI 
Cerknica - Loška dolina - Bloke.
Člane društva je pozdravila in jim čestitala za obletnico tudi Vojka Štular, 
županja Občine Piran in poudarila, da je delovanje Društva za invalide 
neprecenljivega pomena, saj je usmerjeno predvsem v premagovanje 
komunikacijskih ovir z omogočanjem socialnih stikov, nudenje neposrednih oblik 
pomoči, vzpostavljanje ustvarjalnosti, ohranjanje psihofizičnih sposobnosti in 
s tem njihovo integracijo v kulturno in družabno življenj e. Županja Vojka Štular

je predsednici društva Hildi Vuga izročila priložnostno darilo, sliko Zvesta 
Apollonia.
Društvo je bilo ustanovljeno leta 1984 in ima danes več kot 500 članov in okoli 
130 simpatizerjev društva. V prvem 
desetletju si je prizadevalo pridobiti lastne 
prostore. Šele leta 1996jimje Občina Piran 
dodelila prostore v Portorožu., društvo pa 
je poskrbelo za ureditev in opremo. Nastali 
so dobri pogoji za njihovo delovanje.

zadnjem desetletju velike in korenite 
spremembe, predvsem glede socialne 
politike in odnosa družbe do invalidov, s 
tem v zvezi pa tudi večja obremenitev v 
organizacijskem in administrativnem delu.
Izraz invalid je velikokrat merilo za 
razvrščanje in ne najbolj ugoden pečat za človeka - invalida. Prav zaradi takega 
gledanja je mnogo invalidov odrinjenih in osamljenih. Naše poslanstvo se z 20- 
letnim delovanjem ne neha. Čaka nas uresničevanje sprejetih programov, čaka 
nas veliko dela«, je na jubilejnem srečanju dejala predsednica Hilda Vuga, kije leta 
2003 prejela naj višje občinsko priznanje, Zlati grb Občine Piran. Društvo pa je 
ob 15-letnici delovanja prejelo Plaketo Občine Piran.
Za še bolj vesel delček praznovanja obletnice so poskrbeli Aleksander Novak s 
kitaro, Manuel Šalkovič s harmoniko in Šavrinke.

Predsednica društva Hilda Vuga: »Ko se 
oziram po tej naši prehojeni poti 
ugotavljam, da so se zgodile predvsem v

Franc Krajnc

Žalna slovesnost v Strunjanu
bo 19. marca ob 11.00 uri

Združenje borcev in udeležencev NOB občine Piran bo skupaj z občino Piran in KS Strunjan 
tudi letos organiziralo spominsko slovesnost pred spomenikom v Strunjanu. Od fašističnega terorja, katerega žrtve 
so bili tudi nedolžni strunjanski otroci, je minilo že nekaj desetletij, a dogodek bo ostal kot živ spomin in opomin, da 
se brezumno dejanje, ko so vinjeni fašisti z vlaka izstrelili smrtonosne krogle na otroke, ne sme več nikoli ponoviti. 
Po kulturnem programu bo družabno srečanje, ki ga pripravljajo mladi iz Strunjana.
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Regije ne bodo ogrozile 
državnega centralizma

V Sloveniji si očitno nihče preveč ne prizadeva za uresničitev druge stopnje lokalne samouprave zaradi česar ni pričakovati skorajšnjega nastajanja 
pokrajin. V nasprotju s tem pa potekajo pospešene priprave na ustanovitev kar 14 razvojnih regij, ki naj ne bi zahtevale prevelike birokracije.

Ministrica mag. Zdenka Kovač na posvetu o regionalizaciji v Kopru. V 
sredini Mirko Miklavčič, na levi Anton Rous, predsednik DeSUS. FOTO: 
FK-Primorski utrip.

Na regijskem posvetu v Kopru (18. 
2-) o spodbujanju regionalnega 
skladnega razvoja, ki gaje organiziral 
Pokrajinski odbor DeSUS Koper, je 
govorila ministrica za regionalni razvoj 
RS mag. Zdenka Kovač. Posvet je 
povezoval Mirko Miklavčič, 
predsednik Pokrajinskega odbora 
DeSUS za Južno Primorsko iri del 
Notranjske, zanimive razprave o 
bodoči regionalizaciji Slovenije seje 
udeležil tudi predsednik stranke Anton 
Rous. Iz piranske občine sta se 
posveta udeležila Drago Žerjal in 
Pavel Godnič, ki sta postavila kar 
nekaj tehtnih vprašanj. Kljub 
nekaterim pripombam so člani DeSUS 
podprli ministrico pri prizadevanjih za 
čimprejšnjo regionalizacijo Slovenije. 
Pri tem pa je ostalo odprto vprašanje 
kaj s pokrajinami.

Y Pogojih, ko v Sloveniji še vedno 
nimamo pokrajin, niti ni ustrezne 
ustavne podlage in ko država ni 
pripravljena prenesti delček svojih 
pristojnosti na nižjo raven so toliko 
oolj aktualne ideje o regionalizaciji 
. venije, iskanju primernih nosilcev 
interesnega povezovanja v okviru 
novih regij, ki naj bi jih bilo v Sloveniji 

4. To pa zdaleč ni isto, saj je treba 
ločiti med statusom pokrajine in regije.

egije bodo nastale iz obstoječih 
statističnih regij, deloma tudi z 
njihovim povezovanjem ali
razcepitvijo na več delov. Država pri 
em ostaja koordinator in

spodbujevalec, saj namerava obdržati 
~ r°kah tudi pomembne vzvode in 
finančne vire za te namene, kijih bodo 
črpali bodisi iz evropskih skladov za 
regionalni razvoj ali iz državnega ter 

di iz občinskih proračunov.

Malo ali nič o 
ustanovitvi pokra

Lokalna samouprava v tradicion 
Pomenu besede medtem že iz 
na pomenu, kar se najbolj odr; 
njem najnižji stopnji. Občinam 
ze. Pred leti odvzete pome 
Pristojnosti državnega značaj 

‘ze smo odvzemu p 
subjektivitete Krajevnim skupn 

drugi stopnji lokalne samoupi 
ustanovitvi pokrajin kot up 
Političnih tvorb s konkre 
Pristojnostmi, določljivim 
sredstev, izvoljenimi pokrajir 
organi (kar j e nedvomno povezal 
z ustreznimi ustavnimi rešitvi 
jasnimi opredelitvami kolikši 
proračunskih sredstev in pa prei 
katere pristojnosti bi bila d 
Pripravljena prenesti na nižjo 
, d* "a tem posvetu ni bilo sliš 
konkretnega. Sicer pa trenutno 
jasno koliko pokrajin v Sloveniji 
sploh potrebnih (3 ?), poleg tegi 
se, tako ministrica, lahko razbc

nova birokracija, pokrajine bi vsrkale 
vase tudi birokratski potencial iz 
občinskih ter morda še iz državnih 
služb, učinki pa niso znani. Vsekakor 
pa bo Slovenija (vsaj do leta 2006) 
delovala nasproti EU kot ena kohezijska 
regija.

Neučinkovita in 
draga država?

V Sloveniji se trenutno o,c"i"emo s 
ključnimi nevarnostmi neučinkovite in 
drage države, šibkimi lokalnimi 
skupnostmi in kot rečeno že kar 
nerazumljivim odlaganjem ustanavljanja 
pokrajin. Hkrati smo ustanovili 
številne institucije, ki sicer delujejo 
povezovalno, snujejo projekte, žal 
velikokrat brez učinka, dodeljena jim 
sredstva pa ponavadi porabijo - za 
dogovarjanje.
Tako imamo na našem območju že 
Regionalni razvojni program za Južno 
Primorsko kot skupni projekt, ki ga 
sofinancirajo občine Divača, Hrpelje- 
Kozina, Ilirska Bistrica, Izola, Komen, 
MO Koper, Piran in Sežana ter 
Agencija RS za regionalni razvoj in 
PHARE CBC v okviru programa 
»Vzpostavitev mrežne regionalne 
razvojne strukture v slovensko- 
italijanskem obmejnem območju«. 
Aktivnost so začrtane in jih deloma tudi 
že uresničujejo. Kaže pa, da bo končna 
slika razvojne regije na tem koncu 
Slovenije nekoliko drugačna, saj naj bi 
na Južnem Primorskem dobili dve regiji: 
Kras in Slovenska Istra in ne eno 
Obalno-kraško regijo.
Konec marca 2001 so župani občin 
Južne Primorske ter lokalne razvojne 
agencije (Regionalni razvojni center 
Koper, Center za pospeševanje 
podjetništva Piran, Podjetniški 
pospeševalni center Sežana in Razvojni 
center Ilirska Bistrica) podpisali 
pogodbo o sodelovanju in organizaciji 
Regionalne razvojne agencije za Južno 
Primorsko kot regijske mrežne 
institucije na temelju določil zakona o 
spodbujanju skladnega regionalnega 
razvoja. Ustanovljena sta bila 
programski odbor in ožja projektna 
skupina ter z njima tudi celotna 
upravljalna struktura. Predsednik 
Programskega odbora je Vojko Čok, 
sicer predsednik uprave Banke Koper 
d.d., ki meni, daje zgledno sodelovanje 
med institucijami Južne Primorske, na 
čelu z občinami, pri oblikovanju in 
sprejemanju regionalnega razvojnega 
programa lahko dokaz, daje mogoče 
sprejemati razvojne programe širših 
območij tudi, če še ni formalnih 
institucionalnih oblik (kakršna je na 
primer Pokrajina), kadar za to obstajajo 
razvojni pogoji.
Regionalni razvojni center Koper je 
novembra 2002 izdal obsežno 
publikacijo z naslovom Regionalni 
razvojni program za Južno Primorsko 
2002 - 2006, v kateri najdemo številne

Udeleženci posveta, člani DeSUS, so v Kopru podprli predvideni regionalni 
razvoj Slovenije.

koristne podatke in analize stanja v 
regiji.____________________________

Princip prostega 
oblikovanja regij - ali 

žogica lokalnim 
skupnostim y

Zakon o spodbujanju skladnega 
regionalnega razvoja je bil sprejet že 
leta 1999, za njim pa še vrsta 
programskih dokumentov, strateških 
okvirov. Služba Vlade za strukturno 
politiko in regionalni razvoj je julija 
2003 pripravila delovno gradivo - Teze 
za dopolnitev zakona o spodbujanju 
skladnega regionalnega razvoja, v 
katerih med drugim poudarja, da je 
regionalno in prostorsko uravnotežen 
razvoj eden od temeljnih mehanizmov 
izvajanje Strategije gospodarskega 
razvoja Slovenije. Glede na to, da so 
območja regionalnega razvojnega 
programa oblikovana bi v dopolnjenem 
zakonu o spodbujanju skladnega 
regionalnega razvoja lahko že kar 
določili kot razvojne regije obstoječe 
statistične regije, kijihje 12 (povečano 
za 2 regiji), zakon pa bi določil njihove 
meje in nazive. Do leta 2006 pa bo 
treba sprejeti dokončno odločitev o 
regionalizaciji Slovenije za potrebe 
strukturne politike EU, saj naj bi 
obstajala možnost , da bo velik del 
ozemlja Slovenije upravičen do 
koriščenja finančne pomoči iz 
strukturnih skladov tudi v obdobju 
Finančne perspektive EU 2007 -2013. 
Gre kar za precejšnja pričakovana 
sredstva.
Razvojne regije bodo kot obliž na rane 
nerazvite in nedorečene lokalne 
samouprave, rešilna bilka za povečanje 
ekonomske moči, razvoja in 
konkurenčnosti. Občine se bodo morale 
torej krepko dogovarjati o skupnih 
projektih, ki jih bodo morale tudi 
sofinancirati.
V delovnem gradivu vladne službe že 
lahko zasledimo seznam in sestavo 14 
razvojnih regij v Sloveniji, ki bodo 
pravne osebe s finančnim računom, 
statutom, organom upravljanja in 
regionalnimi institucijami.
Bistveno se tudi zdi vprašanje 
sodelovanja javnega in zasebnega 
sektorja.________________________

Kako bo s prenosom 
pristojnosti?

Pristojnosti razvojnih regij pri 
spodbujanju regionalnega razvoja bo 
določal zakon. Občine v regiji lahko s 
pogodbo, na podlagi Zakona o lokalni 
samoupravi in Zakona o financiranju 
občin ter ob soglasju regionalnega 
razvojnega sveta prenesejo del svojih 
pristojnosti in ustrezni del finančnih 
sredstev na razvojno agencijo, ki ne bo 
ukinjena. Kaj pa država? Ministrstva

lahko z zakonom ali pogodbo in ob 
soglasju regionalnega razvojnega sveta 
prenesejo del svojih pristojnosti in 
ustrezni del finančnih sredstev na 
razvojno regijo. Za potrebe 
vključevanja v politiko strukturnih 
skladov EU se razvojne regije lahko 
povezujejo v večje funkcionalne enote 
na ravni statistične klasifikacije 
teritorialnih enot. V teh predlogih kar 
mrgolijo besede »lahko«, ki dišijo po 
dogovorni ekonomiji med subjekti na 
nižjih samoupravnih ravneh (kar se 
doslej ni najbolje obneslo), medtem ko 
bi si država in z njimi pristojna 
ministrstva obdržala pravico do 
razpolaganja in centralnega upravljanja 
ter usmerjanja EU sredstev - in sredstev 
državnega proračuna za te namene. 
Čeprav je ministrica za regionalni 
razvoj mag. Zdenka Kovač na 
pogovoru v Kopru poudarila, da bi z 
uvedbo pokrajin namnožili birokracijo, 
se temu fenomenu ne bomo mogli 
izogniti tudi pri oblikovanju razvojnih 
regij., saj ne bodo mogle delovati brez 
svojih izvoljenih ali imenovanih 
organov.

Statusna
organiziranost regije,
Regionalni razvojni svet (najvišji 

organ upravljanja)
Odboržupanov
Regionalne razvojne skupine 

(stalne projektne skupine) 
Regionalna razvojna agencija

Regionalni razvojni sveti so del 
koncepta partnerske razvojne politike 
in bodo sestavljeni iz predstavnikov 
občin, ki se vključujejo v določeno 
regijo, ministrstev, socialnih partnerjev, 
ki so v bistvu organizacije na regionalni 
ravni in civilne družbe na regionalni 
ravni in bo predvidoma najvišji organ 
upravljanja regije. Regionalni razvojni 
svet bo ključni pogajalec z državo.
Na državni ravni pa bo deloval Svet 

za strukturno politiko in trajnostni 
razvoj, ki naj bi vodil le dialog z 
zainteresiranimi partnerji. Sedaj, kot 
vemo, deluje na državni ravni Služba 
Vlade za strukturno politiko in 
regionalni razvoj na čelu z ministrico 
brez resoija. Kot pravi ministrica bi bilo 
treba uvesti nov termin; ustanoviti 
državni organ, pristojen za regionalni 
razvoj, ki mu bo stala ob strani Agencija 
za regionalni razvoj. Vse nove institucije 
je treba pripraviti in usposobiti za 
polnopravno sodelovanje v Evropski 
strukturni in kohezijski politiki, 
predvsem v Evropskem regionalne 
skladu in postaviti sistem za izvajanje 
pobude skupnosti Interreg. Razvojna 
agencija nadaljuje z izvajanjem 
programa PHARE. Na ravni države 
bosta kot kaže javna agencija RS za 
regionalni razvoj in Javni sklad, na ravni 
regije pa bo regionalni svet tisti organ.

ki bo dajal soglasje za finančne 
transakcije oziroma obveznosti regije. 
Država se v primeru ustanovitve 
razvojnih regij praktično ne zavezuje 
ničesar, še manj ministrstva, ki bodo 
lahko še naprej ljubosumno razpolagala 
z dodeljenimi visokimi proračunskimi 
sredstvi, ustanavljala svoje male 
institucije in regionalne razvojne mreže. 
Poplava raznih institucij, ki med seboj 
ne sodelujejo, pa lahko prej škoduje kot 
koristi. Če bi res tako ostalo bi bil še en 
dokaz, da država potihoma nasprotuje 
ustanovitvi pokrajin in gradi koncept 
razvojnih in ne upravno-političnih regij.

z Centralizacija N 
sredstev

Za trajnejše doseganje javnih ciljev RS 
na področju regionalne politike bo skrbel 
Javni sklad kot finančna organizacija, 
ki bo zbiral in dodeljeval sredstva za 
regionalno strukturno politiko. 
Dodeljevanje sredstev v obliki subvencij, 
ugodnih posojil, poroštev, kapitalskih 
vložkov in prenosa državnega 
premoženja v upravljanje drugim 
državnim skladom, z namenom vlaganja 
tega premoženja v regionalne razvojne 
projekte seveda ne bo mogoče brez 
blagoslova Vlade. Regionalni razvojni 
sveti se bodo tako znašli med tnalom in 
nakovalom; od spodaj občine, ki že imajo 
do zadnjega tolarja razporejena sredstva 
občinskega proračuna, od zgoraj pa 
država, ki še vedno ni pripravljena 
odstopiti vsaj delček svoje pristojnosti 
(in sredstev) nižji ravni lokalne 
samouprave. Poleg regionalnega sveta 
regije bo predvidoma deloval tudi odbor 
županov. Njegova naloga bo usklajevanje 
stališč do skupnih regionalnih problemov 
ter priprava, spremljanje in nadzor 
pogodbe, s katero občine prenašajo del 
svojih pristojnosti in finančnih sredstev 
na razvojno regijo. Če bo koncept 
vzdržal državnozborsko razpravo bodo 
župani volili tudi predsednika odbora 
županov, ki bo skliceval odbor. 
Regionalne razvojne skupine bodo kot 
nekakšno stalno delovno telo 
(projektni timi).
Regionalna razvojna agencija so v skladu 
z zakonom za spodbujanje skladnega 
regionalnega razvoja oblikovane za 
območje statistične regije in opravljajo 
razvojne naloge za regijo.

Kolikšne spodbude?
Regionalna politika naj bi delovala na 
celotnem območju države, torej v vseh 
(morda) 14 razvojnih regijah, vendar 
problem posrednih ali neposrednih 
regionalnih spodbud ni tako preprost, 
saj imamo v Sloveniji kar 193 občin, ki 
delujejo v zelo različnih socialno
ekonomskih pogojih. Nekatere 
dobesedno životarijo. Imamo izjemno 
razdrobljeno lokalno samoupravo, 
dogovori med posameznimi občinami o 
skupnih projektih pa so uspešni le, če 
gre za izkazane življenjsko pomembne 
skupne potrebe ob enakih političnih 
opcijah. Na primer na Obali voda, 
požarna varnost, odlagališča odpadkov 
oziroma čistilne naprave). Vse pa seveda 
zavisi od tega, ali se bodo občine 
sposobne dogovoriti o skupnih 
programih, jih pravilno predstaviti, 
zagovarjati ter iz tega naslova pridobiti 
ali združevati potrebna sredstva.
Zelo težko je ta trenutek odgovoriti na 
osnovno vprašanje koliko sredstev bi bilo 
mogoče zbrati za spodbujanje 
regionalnega razvoja. Ne da bi uvedli 
dodatne davščine bi lahko v Sloveniji za 
te namene v ministrskih resorjih za 
posredne spodbude nastrgali blizu 90 
milijard tolarjev. Tu so še sredstva občin 
in pričakovana nepovratna sredstva 
evropskega sklada za regionalni razvoj.

Franc Krajnc
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Primorski 
tiskani mediji

Na Primorskem znaša enkratna skupna 
izdaja vseh tiskanih časopisov 92.700 

izvodov, kar zadošča za 35,9% populacije. 
Zasičen medijski prostor.

Na Primorskem je leta 1945 izhajal Partizanski dnevnik v nakladi 7.000 izvodov 
(3. maja 1945 celo 20.000 izvodov), ki seje po koncu vojne preselil v Trst, 
katerega naslednikje današnji Primorski dnevnik. Sicer paje bilo na Primorskem 
med in po vojni kar nekaj časopisov; v Novi Gorici Soški tednik (pozneje 
Soča), v Ajdovščini Primorska Borba.

Prva številka časopisa Nova Gorica (kot glasilo OF) je izšla 8. novembra 
1947, sprva kot 14-dnevnik, nato kot tednik. Takratni novinarji so si morali 
celo sposoditi pisalni stroj. Prvi urednik Nove Gorice je bil Janko Kralj. 
Časopis je že čez tri leta izhajal v nakladi 10.000 izvodov, kar je bilo za 
takratne razmere veliko. Na Koprskem je kratek čas izhajal Istrski Tednik. 
Prva številka je izšla 5. 3. 1950 in že po dveh letih seje »zlil« s Slovenskim 
Jadranom, kije izšel 4.1.1952. Izhajal je dobrih deset let. Ta časopisje bil res 
nekaj posebnega, saj je takrat imel posebno politično nalogo agitacije za 
Slovenstvo in Jugoslavijo. Časopis z imenom Primorske novice, kot naslednik 
časopisa Nova Gorica, je prvič izšel leta 1953. Slovenski Jadran paje ob 
Primorskih novicah izhajal dobrih 10 let. Leta 1963 pride najprej do združitve 
koprskega in goriškega okraja s sedežem v Kopru. Okrajni plenum SZDL je 
13. aprila 1963 ukinil Slovenski Jadran in nastalo j e enotno glasilo koprskega 
okraja - združeno glasilo ZLSD z nespremenjenim imenom Primorske novice 
s koprsko in novogoriško izdajo. Po osvoboditvi Slovenije je na Primorskem 
nastalo kar nekaj lokalnih časopisov, med njimi novogoriško OKO in Glas 
Koper, ki ne izhajata več, izolski tednik Mandrač, postojnski Prestop, 
Primorski utrip, Podjetniški glas regije Koper in ilirskobistriški Snežnik, ter 
nekaj glasil lokalnih skupnosti in KS. Na območju Obale izhajata tudi časopisa 
Skupnosti Italijanov. V Izoli Mandracchio, v Piranu II Trillo. Primorski 
medijski prostor aktualno pokrivajo časopisi Delo (Iz naših krajev), Dnevnik, 
Večer in Slovenske novice ter deloma tudi Primorski dnevnik.

Analiza stanja bralnega prostora na 
Primorskem, ki jo je opravila Informa 

Portorož, tržno komuniciranje in 
informiranje, kaže naslednje:

Skupna povprečna naklada ene izdaje tiskanih medijev (brez revij in 
oglasnikov), ki so namenjeni primorskemu bralnemu prostoru znaša 
92.700 izvodov (za 35,9 % populacije), kar pomeni en tiskani medij na 
približno 3 prebivalce. Iz izračuna izhaja, da je medijski prostor tudi 
na Primorskem, zlasti pa na Slovenski obali (ob upoštevanju vseh 
medijev (časopisi, revije, radio in TV) že izjemno zasičen.

Dnevniki (Slovenske novice, Delo, Dnevnik, Večer, Primorski dnevnik) 
pokrivajo 18,4 % populacije.
Regionalni časopis Primorske novice 10,2 %
Lokalni časopisi (Primorski utrip, Mandrač, Prestop, Snežnik) skupaj 
4,7%
Podjetniški glas regije 2,1%
Časopisi italijanskih skupnosti 0,5%
Ob predpostavki, da izvod časopisa poleg naročnika ali kupca prebereta 
še dve osebi, dobimo izračun branosti posameznega medija. Po tem 
izračunu bi časopise bralo 278.100 Primorcev, kar je 7,3% več kot je 
prebivalcev.

Kaj se dogaja v deželi na 
sončni strani Alp
Ali smo na pragu anarhije?

Nepravilnosti v hranilnicah, banki, posojilnicah, stanovanjske afere, spravljajo 
v obup, kar preveliko število poštenih državljanov, ki mislijo, če so oni pošteni 
so tudi drugi. Mislijo tudi, da država nadzoruje to delovanje, zlasti z 
overovitvijo pogodbe pri notarju.
Vsi organi odgovorni za vzdrževanje reda pričakujejo, da jim bo nekdo pošiljal 
ovadbe, čeprav so plačani, da branijo poštenost in preganjajo nered in krajo. 
Pri vseh teh lumparijah bi morali inšpektorji predstaviti javnosti vsaj en 
mesečni primer. Če tega ni bi lahko sklepali, daje njihova plača vprašljiva. 
Naš Kazenski zakonik je napisan na kožo goljufov brez časti, kar j e potrdila 
glavna tožilka Cerarjeva z izjavo, da se dogajajo velike lumparije, ki so na robu 
zakonitosti.
Afera plač katera zajema samo udeležence v javnih ustanovah nam pove,da 
država nima kontrole nad plačami svojih uslužbencev. Sedaj bodo odgovorni 
zahtevali le vrnitev presežka plač. Ali ne spada to pod Kazenski zakonik? 
Drugače je pri malem človeku. Če uspe ukrasti štruco kruha ga hitro odkrijejo 
in ga lahko obdela policija. Kaj mislite, zakaj jo je ukradel?
Danes se vlada trudi popraviti napake s popravki zakonodaje, z novimi 
pravili, kar j e pohvalno, čeprav morda malce prepozno. Če meni kdo stopi na 
nogo in se mi opraviči, me kljub temu še zmeraj boli.

PG

Gospodarstveniki so 
obiskali Drogo

GZS Območna zbornica Koper je v 
četrtek, 11. marca 2004 organizirala 
obisk gospodarstvenikov Slovenke 
obale v izolski Drogi. Med njimi so 
bili tudi Igor Bavčar, Vojko Čok, Bruno 
Korelič, Jože Krajnc in Božo Luzar. 
Najprej so se seznanili s poslovno 
strategijo in razvojnim programom 
Droge, ki ga je pripravilo novo 
vodstvo podjetja, nato pa so si ogledali 
tovarno. Andrej Božič, predsednik 
uprave Droge Portorož, je v 
pozdravnem nagovoru tudi dejal, da 
je Droga že pripravljena na nova 
pravila trženja in konkurenčnost v EU 
po 1. maju 2004. Po predstavitvi

razvojnih načrtov so si skupaj 
ogledali proizvodnjo. FOTO:FK- 
Primorski utrip.

Hov urnik Mestne 
knjižnice Piran

Mestna knjižnica Piran obvešča 
uporabnike, da bo knjižnica od 
22. 3. 2004 za uporabnike 
odprta:

1. Oddelek za odrasle 
bralce in čitalnica ter oddelek 
za mlade bralce:

Od ponedeljka do petka od 10.00 do
18.00 ure.
Ob sobotah od 8.00 do 13.00 ure.
V oddelku za mlade se ob torkih in 
sredah med 17.00 in 18.00 uro izvaja 
bibliopedagoška dejavnost - 
pravljične ure, zato v tem času oddelek 
ni odprt za izposojo.
Organizirani obiski knjižnice za 
skupine se izvajajo med 8.00 in 10.00 
uro, prireditve po 18.00 uri. 
Domoznanska zbirka je dostopna 
vsak dan od 10.00 do 14.00 ure, ob 
sredah od 14.00 do 18.00 ure. 
Spominska soba Cirila Kosmača je na 
ogled po dogovoru.

Poletni urnik (julij, avgust)

Oddelek za odrasle bralce in čitalnica 
ter oddelek za mlade bralce: 
Ponedeljek, torek, četrtek, petek od
8.00 do 14.00 ure
Ob sredah od 15.00 do 20.00 ure.
Ob sobotah je knjižnica zaprta.

Pred prazniki: 24. 12. 2004 in 31. 
12. 2004 je knjižnica odprta od 8.00 
do 12.00 ure.

Obrazložitev:
Svet knjižnice je na svoji seji 10. 2. 
2004 uskladil obratovalni čas 
knjižnice s 13. členom Uredbe o 
osnovnih storitvah knjižnic (Ur. L. RS 
št. 29/03).
Oriana Košuta Krmac 
Direktorica Mestne knjižnice Piran.

TUS BO 
OBDARIL 

15 KNJIŽNIC
V Tuševih trgovinah po vsej 
Sloveniji poteka dobrodelna akcija 
pod sloganom »Tušev bistri 
kotiček«. Znana trgovska družba bo 
z računalniško opremo posodobila 
kar 15 slovenskih knjižnic ter tako 
najmlajšim omogočila dostop do 
znanja, interneta in zabave. V 
mesecu marcu načrtujejo 
obdarovanje prvih petih knjižnic, 
med katerimi je tudi Osrednja 
knjižnica Srečka Vilharja v Kopru, v 
kateri so že 10. marca odprli Tušev 
bistri kotiček.

Dvanajsta 
prodajna 
razstava 
cvetja v 

Ankaranu
17. in 18. 4. 2004

Turistično društvo Ankaran tudi 
letos organizira že 12. tradicionalno 
prodajno razstavo cvetja, ki bo 17. 
in 18. aprila v prostorih Hotela 
Adria v Ankaranu. Letos so povabili 
v goste tudi naše sosede iz Italije, 
sicer pa bodo razstavo popestrili z 
raznimi prireditvami: šola
aranžiranja cvetja (gostuje 
cvetličarska šola iz Padove), šola 
bivanja in razumevanja bivanja s 
cvetjem, okrogla miza za vse 
vrtnarje in cvetličarje... Letos bodo 
prvič na razstavi sodelovali tudi 
razstavljavci iz San Rema - Italija, 
Avstrije in Hrvaške.
Svečana otvoritev s podelitvijo 
priznanj za sodelovanje ter nagrad 
za tri najlepše cvetlične aranžmaje 
bo v soboto, 17. aprila ob 19.00 uri 
v hotelu Adria. Za razstavni prostor 
20 2m površine je treba odšteti 
25.000 SIT oziroma 50.000 SIT za 
prostor v Stekleni dvorani.

DROGINA
SKODELICA

KAVE
Študenti Akademije likovnih 
umetnosti bodo snovali skodelico 
za espresso kavo Barcaffe. Izbor 
15. aprila.
V četrtek, 4. marca so se študentje 

Akademije likovnih umetnosti - smer 
oblikovanje - seznanili z izhodišči 
Droginega natečaja za oblikovanje 
skodelice za espresso kavo. Za 
razpis natečaja so se v podjetju 
Droga odločili zato, ker želijo 
osvežiti ponudbo v gostinskih 
lokalih, hkrati pa spodbuditi 
ustvarjalnost bodočih industrijskih 
oblikovalcev v smeri izvirnih, lepih 
in uporabnih skodelic za kavo. Od 
študentov pričakujejo, da bodo 
pripravili skico in model za veliko in 
malo skodelico Barcaffe. Delo se bo 
za študente zaključilo 13. aprila 
letos, ko poteče rok za oddajo risb 
in modelov. Strokovna komisija v 
sestavi:
docent na ALU Janez Smerdelj, 
Jure Miklavec, dipl. industrijski 
oblikovalec, 
dr. Janez Bogataj, 
in predstavnik Droge, d.d., 
bo svoje delo opravila predvidoma 
do 15. aprila, ko bo med prispelimi 
deli izbrala najboljše. Konec aprila 
bo v Drogi odprtje razstave vseh 
prispelih risb in modelov skodelic, 
ki si jo bodo poleg zaposlenih lahko 
ogledali vsi, kijih to zanima.

Nerazumljiva razlika

KATVže 20% dražja 
od TV prispevka

Kar nekaj bralcev iz Lucije nam j e namignilo naj vendarle objavimo kako je 
sploh mogoče, daje mesečni prispevek za KATV priključek kar 20% dražji 
od RTV prispevka, saj ima televizija veliko večje stroške s programi in zaposluje 
1000 delavcev, Elektronika KATV iz Lucije, ki pošilja položnice pa da pobira 
le dobro zastavljeno rento. Morda le ni tako kot mislijo nekateri, ker pač ne 
poznamo stroškov KATV distributerjev, a dejstvo je, daje za mesec februar 
2004 znašal RTV prispevek 2.565 tolaijev, KATV naročnina oziroma priključek 
pa 3.100 tolarjev, kar je res 20-odstotna razlika. Ker je samo v Luciji okrog 
5.300 enot in tudi približno toliko ali celo več TV priključkov, ni težko 
izračunati kdo ima več prihodka in koliko sredstev na tak način izgublja 
slovenska televizijska hiša, ki se utaplja v izgubah in brezplodno razpravlja 
kaj bi še ponudila na trgu in kje bi lahko našla nov vir prihodkov.
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GOSPODABSTVO IN FINANCE

Mednarodna konferenca o strateških 
partnerstvih v turizmu

Kakšni so dosedanji vzorci povezav v turizmu in kakšna je vizija uspešnega 
partnerskega razvoja turističnih destinacij so vprašanja, na katera bodo 
poskušali odgovoriti na mednarodni konferenci ENCUENTROS 2004 v GH 
Emona na Bernardinu.

TURISTICA - Visoka šola za turizem Portorož - Univerza na Primorskem prireja v 
GH Emona v Portorožu 18. in 19. marca 2004 (s pričetkom ob 9.15) mednarodno 
konferenco z naslovom Strateška partnerstva za razvoj turističnih destinacij - 
ENCUENTROS 2004. Konferenca bo delovala v 6. sekcijah, zanimivi pa bosta tudi 
dve okrogli mizi; prva 18. 3. ob 11.30 na temo: Izobraževanje in raziskovanje za 
strateška partnerstva v turizmu in druga okrogla miza popoldne ob 18.00 uri na 
temo: Strateška partnerstva za razvoj turističnih destinacij.
V turizmu nastajajo novi trendi kapitalskega povezovanja, enotnejše organizacije, 
centralnega nadzora in vodenja ter enotnejšega nastopanja na turističnih tržiščih, kar 
naj bi med drugim tudi doprineslo k večjemu uspehu te dejavnosti, še zlasti v Portorožu, 
kjer turizem že popolnoma obvladujejo trije veliki lastniki.
Konferenca daje priložnost za dialog med vsemi ključnimi akterji v turizmu; Vlado, 
zasebnim in javnim sektorjem ter civilno družbo. Potekala bo v okviru Dnevov 
Turistice, ki razen mednarodne konference zajema še Študentske dneve Turistice 
(17. marec), Gala večer Encuentros (18. marec) in Svečano podelitev diplom 
diplomantom Turistice (19. marca ob 13.00 uri).
Za udeležence konference bodo organizirali dva izleta; v petek v Štanjel in Goriška 
Brda, v soboto pa v Ljubljano in na Bled ter v Lipico.

Vetrne elektrarne
V prostorih Občine Divača je bila 2.marca letos prostorska 
konferenca. Na njej so, meo u/ugim, prisotne pozvali tudi k 
podajanju predlogov v zvezi s tematiko postavitve vetrnih 
elektrarn na Selivcu in Vremščici.
Vsebino in namen ter cilje postavitve vetrnih elektrarn v to območje j e povzela Jelka 
Balaban s koprske Urbanistike. Na Selivcu j e tako predvidena postavitev treh nizov 
vetrnic, na območju Vremščice pa dva. V projektu so upoštevane smernice vseh 
zaintereisranih nosilcev urejanja prostora, pri čemer je večina projekt podprla. Tako 
so maksimalno upoštevane usmeritve s področja komunalne in prometne 
inirasturkture, prav tako tehnološki vidiki. Z namenom varovanja okolja bodo morebitni 
vplivi na okolje, ki naj bi se pojavljali med gradnjo, sprotno sanirani in odpravljeni, 
leren in vegetacija bosta tako ostala kar najbolj nespremenjena, oziroma podobna 
prvotnemu stanju.

Učinki postavitve vetrnih elektrarn lahko delujejo sinergijsko. Osnovni namen 
postavitve vetrnih elektrarn je pridobivanje energije iz obnovljivih irov, to je s pomočjo 
vetra. Osnovni namen bo dopolnjen z dejstvom, da bo obstoj vetrnih elektrarn prinesel 
tudi razvoj ruralnega območja, kije bilo do sedaj zapostavljeno. To območje bo tako 
pridobilo tudi možnost rekreativne, turistične in izobraževalne uporabe ipd.

Dejstvo je, da gre za zahteven projekt, ki pa je sprejemljiv. Slednje je posledica tega, 
tja je potrebno projekt obravnavati celovito, v smislu okoljske, ekonomske in socialne 

imenzije. V smislu upoštevanja vseh treh dimenzij hkrati je projekt postavitve 
vetrnih elektrarn tudi osnovan in pripravljen.

Nato se je oglasilo večje število ostalih predstavnikov interesnih združenj, lokalnih 
skupnosti itd., ki pa so v podajanju predlogov upoštevali predvsem le eno dimenzijo 
Projekta, to je okoljsko.

Tako je predstavnik Društva za varovanje okolja, Robert Rogič, prebral peticijo 
etormalne civilne iniciative Kras-Vremščica, kije namenjena preprečitvi izgradnje 
e mi“ P0U na tem območju. Investitorje je pozval, naj opravijo meritve vetra, in 

nato vse skupaj še sklenil z opravičilom in hkratnim pojasnilom, daje bil namen 
omenjenega predvsem moraliziranje.

Predstavnik Parka Škocjanske jame, Črtomir Pečarje kategorično odklonil vsakršno 
možnost postavitve vetrnih elektrarn na to področje. Izpostavil je, da je območje 
predvideno za razglasitev varovanega območja v projektu Natura 2000, pri čemer je 
a ProJekt šele v postopku predloga in še ni v veljavi.

S strani lokalne skupnosti seje oglasil Anton Može, predsednik krajevne skupnosti, 
el ?re<astav'l sklepe sveta skupnosti (iz sedmih vasi) v zvezi s postavitvijo vetrnih 
v Ur ^ouc^ar'l Je’ daje lokalna skupnost na tem območju možnost postavitve 

etrmh elektrarn soglasno sprejela. Lokalno prebivalstvo v tem projektu vidi možnost 
pretika krajevne skupnosti Senožeče in s tem gospodarskega razvoja pa tudi razvoja 
izma. Pri tem je Može še dopolnil oziroma popravil izjavo predstavnika vaške 
upnosti Senadole in povedal, da so ljudje iz vasi Senadole prav tako podprli 

pos avitev vetrnic v lokalnem prostoru, bili so le proti postavitvi transformatorske 
Postaje na njivi.

Javniku Društva za okolje, družbo, naravo in zdravje iz Ljubljane seje zdelo 
ocanje s strani občinske lokalne skupnosti preozko in nesmiselno. O tem bi po 

jegovo morali odločati širše in ne le v okviru ene občine. Ob končuje še poudaril, da 
naJbolj zanesljivi viri energije tisti klasični, pridobivanje energije iz tistih virov v 
ravi, ki se obnavljajo, pa le moti druge razvojne projekte, je še dejal.

Pečar se je nato še vprašal, ali je obstoj vetrnic na območju pozitiven v smislu 
nzma. V zahodni Evropi, kjer so vetrne elektrarne postavljene, jih turisti obiskujejo.

temu je sklenil, da jih imajo zahodnjaki verjetno že »polno glavo«, in še dodal 
naj tujcem ne dovolimo, da nam nekaj vsiljujejo«.

oz^*aS|!' S° 56 predstavniki, ki so podajali najrazličnejše predloge, od predloga
• za teve po ugotavljanju hrupa, ki ga vetrnice morebiti povzročajo, pa do zahteve 

P ugotavljanju nevarnosti za jadralne letalce itd.

nrerf01^3 konferenca je tako izzvenela kot nizanje različnih predlogov in zahtev, 
tak VSei^* ®nostjanskih. Vprašanje, ki se ob tem postavlja pa je, koliko časa bo še 
Rezulf* 11 III. IV. V. VI. VII. VIII. IX. ' ■ takšno razpravljanje prinese. Konstruktivnih rešitev prav gotovo ne. 
lok atl -Iavnomnenjske raziskave so pokazali, da se velika večina v raziskavo zajetega
ki j a.nega ln širše slovenskega prebivalstva s postavitvijo vetrnih elektrarn strinja. Bo 

J emu o tem potrebno razpisati referendum, še enega v vrsti mnogih?

V.J.

m
Občima piraM 

COMUME Dl PIKAMO

Občina Piran objavlja
JAVNI POZIV

za izbor projektov s področja družbenih dejavnosti, ki jih bo 
Občina Piran sofinancirala iz sredstev proračuna za leto 2004

Naročnik: Občina Piran, Urad za družbene dejavnosti, Tartinijev trg 2, 6330 
Piran
I. Predmet javnega poziva je sofinanciranje projektov:
1. preventive odvisnosti od drog
2. mladinskega dela
3. kulture
Pod 1. - Projekti preventive odvisnosti od drog: 

izobraževalni;
raziskovalni, promocijski in izobraževalna gradiva;
programi za promocijo zdravega načina življenja za otroke in mladino 

ter za delo s starši;
glasbene in druge javne prireditve brez drog; 
programi za delo z odvisnimi od drog.

Pod 2. - Projekti mladinskega dela:
projekti prostega časa, ki jih izvajajo mladi;
projekti mladinskih organizacij in klubov ter drugih organizacij, ki se 

ukvarjajo z mladinsko problematiko;
prireditve za mlade.

Pod 3. - Projekti kulture:
samostojni projekti s področja kulture (konkretna produkcija, koncert, 
gledališka ali lutkovna predstava, koreografija, film, plesni projekt, 
razstava, literarno delo, drug kulturni dogodek).

XI. Splošni pogoji za sodelovanje na javnem pozivu
Na javni poziv se lahko prijavijo predlagatelji projektov, ki izpolnjujejo 
naslednje pogoje:

so registrirani za izvajanje dejavnosti na razpisanih področjih in 
imajo sedež v občini Piran oziroma izvajajo projekt na območju občine Piran; 

zagotavljajo dostopnost projekta javnosti;
so v primeru, da so bili pogodbena stranka Občine Piran v letu 2003, 

izpolnjevali vse svoje obveznosti do Občine Piran;

III. Splošni kriteriji javnega poziva
Prijavljeni projekt ustreza splošnim kriterijem, če:

je celovit in ima jasen, utemeljen koncept, ki izhaja iz potrebe 
lokalnega okolja in je v občinskem javnem interesu; 

ima predvideno izvedbo v letu 2004;
je realno ovrednoten in ima uravnoteženo finančno shemo (prihodki/ 

odhodki);
ima zagotovljeno sofinanciranje iz drugih virov; 
ni namenjen ustvarjanju dobička.

IV. Merila za izbiro in prednostno obravnavo 
sestavni del dokumentacije javnega poziva.

prijavljenih projektov so

V. Okvirna vrednost razpoložljivih sredstev javnega poziva je :
Pod 1: 1.800.000,00 SIT
Pod 2: 2.000.000,00 SIT
Pod 3: 3.500.000,00 SIT
VI. Rok javnega poziva
Javni poziv se prične z dnem objave in je odprt do porabe sredstev oziroma 
najkasneje do 15.4. 2004.

VII. Dokumentacija javnega poziva obsega:
besedilo poziva;
merila za izbiro in prednostno obravnavo prijavljenih projektov; 
prijavne obrazce za posamezno področje javnega poziva; 
vzorec zahtevanih izjav; 
navodila za izpolnjevanje obrazcev.

Dokumentacijo lahko predlagatelji v pozivnem roku prevzamejo na naslovu 
naročnika, pri pristojni strokovni delavki v Uradu za družbene dejavnosti, 
tel 05 67 10 354 za projekte v poglavju I./točka 3 in tel 05 67 10 355 v 
poglavju I./točka 1, 2.
Dokumentacijo javnega poziva je možno pridobiti po e-pošti. Dosegljiva je 
tudi na spletni strani Občine Piran: www.piran.si.

VIII. Oddaja in dostava predlogov
Vloga mora biti izpolnjena na ustreznih prijavnih obrazcih za posamezno 
področje, za posamezen projekt; vsebovati mora vse zahtevane podatke in 
priloge, navedene v dokumentaciji poziva.
Vloga mora biti predložena na naslov: Občina Piran, Urad za družbene dejavnosti, 
Tartinijev trg 2, 6330 Piran in sicer do 15.4. 2004 oziroma najpozneje tega 
dne oddana na pošti kot priporočena pošiljka.
Vloga mora biti ustrezno označena - na prednji strani ovitka mora biti 
izpisano: "NE ODPIRAJ - JAVNI POZIV 2004 - DRUŽBENE DEJAVNOSTI".
Z oddajo vloge se predlagatelj strinja z vsemi pogoji in kriteriji poziva. 
Iz nadaljnjega postopka se izloči vse vloge, ki so nepravočasne, nepopolne 
in jih ni vložila upravičena oseba.

IX. Obravnava vlog in obveščanje o izboru:
Strokovna presoja pravočasnih, popolnih vlog, ki jih je vložila upravičena 
oseba bo izvedena po vrstnem redu prispetja, najkasneje v enem mesecu po 
preteku roka javnega poziva.
Občina bo predlagatelje o svojih odločitvah obvestila praviloma v 15-tih 
dneh po obravnavi na strokovni skupini.

Županja Občine Piran 
Vojka Štular, prof.

Piran, 15.3.2004
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Prvi rezultati projekta za 
oživljanje podeželja

Projekt Phare čezmejnega sodelovanja Slovenija - Italija 2001, 
Sklad za male projekte z delovnim naslovom Po poteh dediščine 

brez meja že dobiva prve obrise.

^ ,• V- —
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K

Strokovna delovna skupina na pripravi 
poročil; dr. Marko Koščak, prof. Michael 
Dower in Denis Goja.
FOTO FK-Primorski utrip

Projektna skupina pod strokovnim 
vodstvom dr. Marka Koščaka in 
profesorja Michaela Dowerja je 
pripravila prvi predlog izbranih 
naravnih in kulturnih znamenitosti in 
prihodnje dejavnosti v zaledju 
Slovenske Istre, kar naj bi tudi 
predstavili v večjezični brošuri. Svoje 
ugotovitve je strokovna skupina 
predstavila na novinarski konferenci 
v torek, 2. marca 2004 v Pretorski 
palači.
Občina Piran, Občina Izola in Mestna 
občina Koper so začele izvajati projekt 
Po poteh dediščine brez meja spomladi 
leta 2003 na pobudo Turističnega 
društva Škurša iz Sv. Petra in 
zagotovile skupaj 3 milijone tolarjev 
sredstev. Poleti so projekt uspešno 
prijavile na razpis Slada za male 
projekte programa Phare CBC in 
povabile k sodelovanju še sosednjo 
občino Dolina. Izvajalec projekta je 
Regionalni razvojni center Koper, 
partnerje še Slovensko gospodarsko 
deželno združenje iz Trsta. V 
projektni skupini sodelujeta dr. Marko 
Koščak iz novomeške gospodarske 
zbornice, ki je podoben projekt že 
uspešno vpeljal na Dolenjskem in 
prof. Michael Dower, svetovalec 
Evropskega parlamenta za regionalni 
razvoj in razvoj podeželja, 
mednarodni strokovnjak za 
načrtovanje turizma in turistične 
ponudbe na podeželju.
Osnovni cilj projekta je oživiti 
turistično, kulturno in gospodarsko 
dejavnost podeželja, poiskati 
partnerje, ki bodo pripravljeni vlagati 
sredstva v razvoj in ponudbo podeželja 
ter tako z zanimivimi programi 
pritegniti več dnevnih obiskovalcev in 
turistov. Naloga ni preprosta, saj v taki 
ali drugačni obliki govorimo o njej že 
desetletja. Prof. Dower je povedal kar 
nekaj resnic, ki veljajo za naše 
podeželje. »Nekoč je bila povezanost 
in soodvisnost zaledja in obalnih mest 
veliko večja kot je danes. Okoliški

kmetje so dnevno prodajali 
svoje kmetijske pridelke v 
Piranu, Izoli, Kopru, svoje 
viške pa so z barkami vozili v 
Trst. Danes te soodvisnosti žal 
skorajda ni več, turistično 
gospodarstvo se za oživitev 
vasi praviloma ne odloča. V 
strokovni komisiji, ki si je 
ogledala na desetine vasi in se 
pogovarjala s tamkajšnjimi 
prebivalci, so prepričani, da bi 
s primernimi in zanimivimi 
programi dosegli večji turistični 
obisk in tudi večje možnosti za 
pridobivanje finančnih sredstev 
iz evropskih programov. 
Namen projekta je torej 

predstaviti obiskovalcem Slovenske

pripravljen v Sv. Petru odpreti gostilno, 
da bi lahko turistom sploh kaj ponudili. 
Zakaj turistične agencije raje kot v 
istrsko zaledje vozijo turiste v 
Benetke?
Projekta skupina je na podlagi 
pridobljenih informacij že tudi 
pripravila predlog lokacij naravnih in 
kulturnih znamenitosti, ki lahko 
predstavljajo turistični proizvod 
oziroma ponudbo Slovenske Istre in 
občine Dolina. Kot rečeno, dokončen 
izbor turističnih znamenitosti istrskega 
podeželja bodo predstavili v večjezični 
brošuri in zelo si bo treba prizadevati, 
da tudi ta, sicer zanimiv projekt, ne bo 
končal v predalih.

Predstavitev projekta Po poteh dediščine brez meja v Pretorski Palači 
Z leve proti desni: Prof. Michael Dorver, dr. Marko Koščak, županja Občine 
Piran Vojka Štular in Giuliano Nemarnik

Istre manj znane naravne in kulturne 
znamenitosti, predvsem v zaledju, 
povečati promocijo teh krajev, 
spodbuditi domačine k izboljšanju 
kakovosti turistične ponudbe 
in prispevati k odpiranju 
novih delovnih mest v vaseh.
Projekt, ki ga bodo zaključili 
predvidoma do julija letos bo 
tudi pokazal katere dopolnilne 
dejavnosti bi bilo mogoče 
razvijati v zaledju, skladno s 
trajnostnim razvojem tega , 
prostora. Projektna skupina 
je projekt od lanske jeseni 
predstavljala krajanom štirih 
občin na delavnicah socialne 
presoje sprejemljivosti okolja, 
na katerih so ljudje podprli 
zamisel in povedali, da so tudi 
sami pripravljeni sodelovati 
pri projektu in tudi osebno 
vlagati v razvoj podjetniških 
iniciativ. Ob vsem tem nastajajo odprta 
celo najbolj preprosta vprašanja; na 
primer kdo od podjetnikov ali 
turističnega gospodarstva je

V projekt avtohtone ponudbe naj bi se 
vključilo tudi oljkarsko društvo Storta 
Piran, ki je na srečanju z delovno 
skupino v prostorih restavracije Edvina

Na fotografiji predsednik oljkarskega 
društva Storta Egidio Žiber izroča prof. 
Dowerju domače vložene oljke sorte Štorta.

Božiček v Seči že predstavilo del 
svojih aktivnosti na področju vzgoje 
starih sort oljk in primerne prodaje 
istrskega oljčnega olja.

Franc Krajnc

Kmetje se borijo za plodno zemljo
Izjava za javnost

Sindikat kmetov Slovenije, podružnica 
Slovenska Istra je imela v petek, 27. 
2. 2004 v dvorani KS Bertoki svoj 
občni letni zbor, na katerem je med 
drugim sprejela naslednji sklep:

Člani Sindikata kmetov Slovenije iz 
podružnice Slovenska Istra odločno 
zavračamo predlog »Spremembe in 
dopolnitve prostorskih sestavi 
planskih dokumentov Mestne občine 
Koper za razširitev urbanih površin 
na Ankaransko boniftko«.

Nasprotujemo spremembi
namembnosti kmetijskih zemljišč I. 
kategorije na površini v velikosti 70 
ha, ki se nahajajo med ankaransko 
vpadnico in odcepom za Hrvatine na

Ankaranski bonifiki za zelo nejasno 
določen in očitno neupravičene namene 
širitve zalednih površin koprskega 
tovornega pristanišča za potrebe 
»umestitve blagovno-distribucijskega 
središča s spremljajočimi proizvodno- 
servisnimi in oskrbno-storitvenimi 
dejavnostmi«?
Upravičenost za tak poseg še ni izkazana 
v nobenem nam znanem in dosegljivem 
državnem strateškem javnem 
dokumentu, niti niso v predlogu podani 
kakršnikoli številčni in drugi podatki, ki 
bi upravičili tak poseg v osnovno 
kmetijsko dobrino - plodno zemljo! 
Posebej nesprejemljiv pa je predlog, da 
se v času do pričetka gradnje 
»distribucijskega središča« sedanja 
kmetijska zemljišča na površini 70 ha 
nameni za golf igrišče kot nekakšno 
pripravo terena, kar kaže verjetno pa

pravi razlog za spremembo 
namembnosti sedanjih kmetijskih 
zemljišč na Ankaranski bonifiki?! 
Predlagamo, da se za potrebe golf 
igrišča lahko v 1. fazi urejanja iz enakih 
razlogov uporabijo že degradirana in 
urbanim potrebam namenjena 
zemljišča zahodno od ankaranske 
vpadnice ob bodočem 111. pomolu, 
vsekakor pa v zaledju MOK obstaja 
dovolj primernih in lepih lokacij na 
kmetijsko manj primernih zemljiščih 
za potrebe velikih golf igrišč (n.pr. v 
Osapski dolini pod Tinjanom ob sedanji 
državni meji...),distribucijsko središče 
pa naj se umesti na področju sedanjega 
Kemiplasa.

Za SKS - Slovenska Istra 
Jožef Pino Klabjan

Tudi Slovenija 
ima lahko svoj 

spominski dan- 
5. oktober

Poslanci LDS Dorijan Maršič, Jelko Kacin in Jaša Zlobec Lukič so na 
novinarski konferenci v ponedeljek, 8. marca v prostorih DZ v Ljubljani 
predstavili predlog spremembe zakona, s katerim želimo primerno 
obeležiti dan, ki je za Slovenijo pomemben zgodovinski dogodek in 
simbolizira dejanski dosežek protifašističnega boja ter stremljenja za 
enovito nacionalno državo. To bo lahko kot veleva predlog naj bi bil to 5. 
oktober, dan, ko je bil leta 1954 podpisan Londonski memorandum.

Morebitna uvedba novega praznika, ki simbolizira boj Primorske za 
neodvisnost, kar predlagajo tudi primorski župani, naj ne bo odgovor na 
namere sosednje Italije, ki namerava z zakonom določiti dan spomina (10. 
februar) na istrske begunce in žrtve fojb. Slovenci v zamejstvu so upravičeno 
prizadeti v njihovem dostojanstvu, saj jih tudi v tem primeru nihče ni nič 
vprašal z njihovo mnenje.
Italijanska okupacija seje v resnici pričela že 24. maja 1915 z vojno zasedbo 
Posočja in uresničevala dolga leta. Londonski pakt, sporazum med antanto in 
Italijo 26.4. 1915, na podlagi katerega j e Italija stopila v vojno proti centralnim 
silam je nato Italiji omogočil, a je dobila vrsto območij in dalmatinskih otokov. 
Za Slovence je bil Trst izgubljen, Primorska pa kar za 25 let. Spisek nasilnih 
dajanj in fašističnega terorja je nepregledno dolg, vse do razpada oziroma 
kapitulacije fašistične Italije jeseni leta 1943, ko je na Primorsko vdrl »nov« 
okupator - Hitlerjeva vojska. Oboroženemu partizanskemu boju in veliki 
spretnosti državnika Tita se je treba zahvaliti, da smo dobili nazaj Slovensko 
Istro. Kdaj torej naj praznujemo? Spomnimo se le nekaj datumov. 13. julij 1920 
(požig Narodnega doma v Trstu), 6. september 1930 (dan bazoviških junakov), 
15. september 1947 (Pariška mirovna pogodba), 5. oktober 1954 (Londonski 
memorandum)... Ali je sedaj, ko postajamo skupaj z Italijo del velike evropske 
družine res pravi čas za obujanje grenkih spominov na preteklost?
Primorska Združenja borcev in veteranov NOB imajo že dolgo časa svoj 
predlog: V preambulo slovenske ustave bi bilo treba zapisati, daje protifašistični, 
narodnoosvobodilni in osamosvojitveni boj omogočil in uresničil slovensko 
državnost!

Londonski memorandum
Sporazum med Jugoslavijo, Italijo, Veliko Britanijo in ZDA, podpisan v Londonu 
5. oktobra 1954, s katerim je bilo likvidirano Svobodno tržaško ozemlje (STO). 
Jugoslavija je dobila nekdanjo cono B in manjši del cone A, drugi del cone A s 
Trstom pa Italija. Obe prizadeti strani sta narodnostnim manjšinam zagotovili 
vse pravice, Trstje postal svobodno pristanišče, uveden je bil maloobmejni 
promet. S tem se je začel proces normalizacije odnosov med Jugoslavijo in 
Italijo, velesile pa so zagotovile, da ne bodo ščitile nobenih novih teritorialnih 
zahtev katere, koli strani.

Pobuda k predlogu 
zakona o priključitvi 
Primorske Sloveniji

Član kluba primorskih poslancev, Davorin Terčon 
(LDS), j e na člane omenjenega kluba in vodje poslanskih 
skupin naslovil pobudo k predlogu zakona o priključitvi 
Primorske Sloveniji. V vsebini pobude je zapisal:

»Na klub primorskih poslancev je bila naslovljena pobuda o podpori predlogu 
zakona o uvedbi novega državnega praznika, in sicer 15. septembra kot 
dneva priključitve Primorske Sloveniji. K tej pobudi so bili podani tudi 
nekateri predlogi za drugačen datum obeležitve tega dogodka. Sam menim, da 
izbor tega dogodka in dne ne ustreza namenu, ki naj bi bil posvečen Primorski, 
žrtvam fašizma in trpljenju primorskih Slovencev pod tujim jarmom.

Sam podpiram pobudo Primorskega združenja borcev in udeležencev NOB, 
in predlagam, da bi bil dan požiga Narodnega doma v Trstu 13.julija 
1920. leta najprimernejši izbor za spominsko obeležje žrtvam fašizma 
in trpljenja Primorskih Slovencev. Ta dan je bil prvi javni znanilec 
dolgotrajnega nasilja nad slovensko skupnostjo in načrtne fašistične 
raznorodovalne politike in ima simbolični značaj tako za slovensko skupnost, 
kije dokončno prišla v okrilje matične domovine, kot tudi za tiste Slovence, 
katerim želje o združitvi z domovino niso bile uresničene.

Ob tem pa je treba poudariti, da spominski dan, posvečen žrtvam fašizma in 
trpljenju primorskih Slovencev, ne more biti odgovor na ravnanje Italije potem, 
ko je poslanska zbornica 11. februarja 2004 s posebnim zakonom 10. februar 
razglasila za dan spomina na žrtve fojb, eksodus istrskih Italijanov in na 
žrtve drugih nasilnih dejanj na vzhodni italijanski meji. Zgodovina Primorske 
predstavlja dovolj dejstev in razlogov, da neodvisno od tega, kar se dogaja v 
sosednji državi, samostojno sprejemamo svoje odločitve.

Zavedati pa se moramo tudi, da sta tragične dogodke v obdobju fašizma, med 
drugo svetovno vojno in po njej, na svoji koži občutila oba naroda, tako 
primorski Slovenci kot Italijani, pa tudi drugi narodi.

Na vsa ta dejstva smo dolžni glasno opozarjati tudi še danes, zaradi nas 
samih, predvsem pa zaradi sooblikovanja odnosa današnje Evrope do njene 
lastne zgodovine, ki stajo zaznamovala fašizem in ostali totalitarizmi.«
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Delavnice za krepitev duševnega zdravja slepe in slabovidne mladine

Edina tema, ki obstaja, je neznanje....
Zveza društev slepih in slabovidnih Slovenije že šesto leto zapovrstjo organizira Delavnice za krepitev 
duševnega zdravja slepe in slabovidne mladine. Letošnje delavnice so bile od 19. do 24.februarja 2004 v 
domu oddiha ZDSSS v Izoli. Zadnje štiri leta je to mednarodni projekt. Šestdnevnega programa so se 
udeležili mladostniki iz Slovenije, Hrvaške ter Bosne in Hercegovine. Strokovni vodja tega programa je 
Dušan Brešar, ki je zaposlen na Zvezi društva slepih in slabovidnih kot knjižničar. Prisoten je bil tudi 
Igor Miljavec, predsednik MDSS Nova Gorica in član UO pri ZDSSS zadolžen za mlade in slabovidne.

drugačnost. Za slepe in slabovidne 
otroke je čim višja izobrazba edino 
zagotovilo, da bodo po končanem 
šolanju dobili ustrezno zaposlitev. Na 
tej poti bi morala v večji meri pristopiti 
na pomoč prav slovenska država, ki 
velja za demokratično, pravno in 
nenazadnje tudi socialno državo. 
»Upam, da se bo sedaj, ko bomo stopili 
v EU, tudi za nas kaj izboljšalo. Nekje 
sem zasledila, da naj bi imel slep dijak, 
ki se bo vpisoval na fakulteto, svojega 
spremljevalca. Upam, da bo država kaj 
pripomogla k temu«, je dejala Anja 
Hočevar iz Trbovelj, 18 letno dekle, 
redna študentka srednje trgovske šole v 
Zagorju, ki je že od rojstva slepa. 
Pogovor z njo bomo objavili v naslednji 
številki Primorskega utripa.

Letos je bilo na delavnicah v domu oddiha ZDSSS v Izoli 40 udeležencev FOTO: BK
Breda Krajnc 

■ Primorski utrip

Program je namenjen slepim in 
slabovidnim učencem in dijakom od 14 
do 27 leta, ne glede na to ali se šolajo v 
posebnih zavodih ali rednih osnovnih 
šolah. To je eden izmed 33. programov, 
ki jih izvaja Zveza. Zveza društev 
slepih in slabovidnih Slovenije ima 
približno 3.500 članov. Po ocenah 
Dušana Brešarja pa naj bi bilo v 
Sloveniji približno 10.000 slepih ali 
slabovidnih oseb.
Taka druženja so zelo dobrodošla in 
se jih mladostniki zelo radi udeležujejo. 
Opažajo, da je malo slabša udeležba 
mlajših generacij (od 14do 15 let). Tako 
kot vsako leto je tudi letošnji program 
bil sestavljen zelo pestro in zanimivo. 
Na delavnice prihajajo vrhunski 
strokovnjaki, ki so pripravljeni 
pomagati. Eden izmed že stalnih 
sodelavcev je Bogdan Žorž, priznan 
psiholog, kije letos imel delavnice na 
temo Jaz in moj problem in Reševanje 
problemov. Potekale so tudi plesne 
delavnice, ki jih je vodila Petra Žist, 
dr.yet.med, refleksoterapevtka, plesna 
učiteljica. Na treh ustvarjalnih 
delavnicah, ki jih je vodila Snežiča 
Rrajnc iz Ateljeja keramike v Izoli, 
Oktobrska 2, so z uporabo 50 
kilogramov gline ustvarili zelo lepe 
umetnine. Ker so potekale delavnice v 
času pustovanja so imeli tudi 
organiziran ples v maskah in nagradili

najlepšo masko. Zadnji dan so 
obiskali še Ladjedelnico Izola in 
Sečoveljske soline.
Prihodnost slepih in slabovidnih otrok 
bo svetlejša ob pomoči države, ki bi 
morala na omenjenem področju storiti 
več kot je storila do sedaj. 
Odpravljanje vseh ovir v okolju in 
odnosih ter nenehno opozarjanje na 
težave, s katerimi se srečujejo ljudje z 
drugačnimi potrebami, je ena izmed 
pomembnih nalog nas vseh. Tudi 
zato, da vsi skupaj bolje spoznamo

Toni Smerdel iz Ljubljane se redno 
udeležuje delavnic. Zadnji dve leti 
pa je celo pomočnik Dušana 
Brešarja, ki organizira te delavnice.

‘ 1,

Na ustvarjalni delavnici so pod okriljem Snežiče Krajnc iz Ateljeja keramike 
v Izoli, nastajale prave umetnine.

Pomagajmo slepim in slabovidnim

BIVALNA SKUPNOST SLEPIH IN 
SLABOVIDNIH PROSI ZA FINANČNO POMOČ

Medobčinsko društvo slepih in slabovidnih Koper je invalidsko-humanitama 
organizacija, ki združuje slepe in slabovidne občane na območju obalno- 
kraske in notranjsko-kraške regije, ter zanje izvaja posebne socialne in druge 
program6 Eden njihovih pomembnejših izvajalskih programov je tudi program 
BIVALNE SKUPNOSTI SLEPIH IN SLABOVIDNIH, kjer so in bodo 
nastanjene slepe in slabovidne pretežno mlajše osebe, ki potrebujejo delni 
nadzor in praviloma celotno oskrbo. Z nastanitvijo v bivalni skupnosti se 
izognejo institucionalnemu varstvu praviloma v domovih za starejše občane, 
amor glede na starost in okvaro vida ne sodijo. V preteklih letih jim je uspelo 

Pridobiti ustrezen objekt na Repičevi ulici št. 4 v Kopru, kjer sedaj potekajo 
potrebna prenovitvena dela, za kar so skoraj v celoti zagotovljena finančna 
sredstva. Z rekonstrukcijo objekta bodo usposobljene štiri bivalne enote, v 
1 A« k° sedem slepih in slabovidnih oseb v starosti od 24 do 35
e . Med njimi trije slepi oz slabovidni občani Občine Piran, med 
a®rim' je tudi najtežji invalid v Sloveniji, ki ima poleg slepote še 

po komolčno amputacijo obeh zgornjih okončin. Za vselitev teh in drugih 
uporabnikov pa jim je zmanjkalo finančnih sredstev potrebnih za nabavo 
no ranje opreme. Še posebej iz razloga, ker oprema in prilagoditev prostorov 
'3 na^tanitev slepega uporabnika brez zgornjih okončin znatno podraži 
rzve bo, saj je potrebno zanj v objektu prilagoditi celoten odpiralno zapiralni 
is em na elektronsko odpiranje oziroma zapiranje vrat, prostore za prosti 
as m delovno terapijo, kot tudi samo bivalno enoto s snitarjem in drugimi 

pomagali ki mu lahko omogočijo samostojnejše bivanje. Prosijo za vaš finančni 
skupnost'’ ^ k° namens*co porabljen za opremo in prilagoditev bivalne

V kolikor ste z vašim finančnim prispevkom pripravljeni pomagati pri nabavi 
ranje opreme za bivalno skupnost vas prosijo, da vaš finančni prispevek 

nnwjLna '1Jlhov transakcijski račun pri Banki Koper številka 10100- 
, >2460, s.k*'c; 239-04 pripisom za bivalno skupnost,

ena donatorjev bomo objavili v Primorskem utripu.

Srebrni
jubilej
OOZ
Piran

Predsednik in tajnik OOZ 
Piran čestitata vsem 
obrtnikom občine Piran 
ob pomembne jubileju

Območna obrtna zbornica Piran s 
svojimi 550 člani bo 26. marca 2004 
v Restavracija Pavel 2 v Piranu 
proslavila 25 - letnico delovanja. Na 
srečanju bodo podelili priznanja za 
20 in 30 let dela v obrti. O načrtnih in 
gledanjih na razvoj obrti smo se pred

Pavel Lovrečič 
nedavnim pogovarjali 
predsednikom OOZ Piran Pavlom 
Lovrečičem in tajnikom Milanom 
Emeršičem. Oba sta že dolga leta v 
tej dejavnosti in jo tudi dodobra 
poznata. Nista najbolj zadovoljna z

Milan Emeršič

usmeritvijo obrtne cone v Luciji, ki 
prerašča namesto v obrtno - 
proizvodno v trgovsko cono, kar pa 
ni bil osnovni namen. Več o razvoju 
obrti bomo zagotovo slišali na 
jubilejnem srečanju.
Priznanja za 20 let dela v obrti 
prejmejo:
Dušan Gričar, Franci Heningman, 
Mladinko Jeftinič, Vilko Juriševič, 
Marija Mauro, Jasna Nemamik in 
Roman Sirotič.
Priznanja za 30 let dela v obrti 
prejmejo:
Nedeljko Čeligo, Marjan Jerebica, 
Rita Mahnič, Anton Pukmajster in 
Luigi Širok.

Nova klofuta 
slovenskim 

upokojencem
Spodaj podpisani upokojenci 
(upokojeni v času po nastanku 
slovenske države) ostro 
protestiramo zaradi političnega 
genocida nad našo marginalizirano 
populacijo, ki so ji zaradi 
krivičnega oziroma goljufivega 
izplačevanja prenizkih pokojnin 
kršene temeljne ljudske pravice 
zapisane v ustavi. Glavni krivci za 
izigravanje naših pravic do 
uživanja pravične pokojnine so po 
našem mnenju minister Vlado 
Dimovski in minister Dušan 
Mramor, posredno odgovornost za 
takšno stanje zaradi svojega 
neverjetnega sprenevedanja nosijo 
tudi predsednik vlade Tone Rop, 
predsednik DeSUS Anton Rous in 
predsednik ZDUS Vinko Gobec. Da 
bo naš protest bolj jasen ljudskim 
množicam naše demokratične 
države preidimo k dejstvom: 
Februarska uskladitev naj bi bila 
glede na ugotovitve pristojnih 
ministrstev o gibanju plač med 2,8 
in 3,2 %. Opozoriti pa je potrebno, 
da se pokojnine ne usklajujejo s 
plačami (zaostanek v letu 2003je 
znašal 2,5 %) tako, da v zadnjih 
štirih letih pokojnine zaostajajo kar 
za 10%. Kdo je zdaj tukaj okradeni 
in kdo tu krade? Zatorej 
predlagamo poslancem in drugim 
poštenim politikom, da podprejo 
našo pobudo za takojšnjo 
interpelacijo proti ministroma 
Drnovskemu in Mramorju zaradi 
katerih ne moremo več niti živeti 
niti umreti!
Če se nihče ne bo zganil bo to 
pomenilo, da nas je ta družba 
»pokopala pri živem telesu« in to 
ravno zdaj, ko bomo postali 
ravnopravni člani Evropske 
skupnosti. Sramota, ki kriči ravno 
do neba, samo tukaj tega nihče od 
odgovornih ne želi videti in zares 
ukrepati v našo korist.
V imenu skupine občanov- 
upokojencev (Marjeta Kolarič, 
Robert Kunc, Rafael Celestina, 
Roman Jakomin, Senada Gopčevič, 
Rinaldo Matjašič, Janez Kranj čar, 
Marica Kaligarič, Marino Jakomin, 
Božo Erjavec, Ester Martinčič, 
Lojze Krajcar, Ester Koprivc, 
Rozalija Jankovič in Dino Jesih) 
koordinator: Igor Vrabec 
Izola-Koper-Piran, 19. februar 
2004

Društvo ORADELA podelilo priznanja
Na občnem zboru Ribiškega društva 
Oradela Piran, 28.2.2004 v Kavami Tartini 
v Piranu, so ocenili svoje delo in sprejeli 
program društva za leto 2004. Društvo 
deluje že enajsto leto in se udeležuje vseh 
pomembnih srečanj ter tekmovanj. Podelili 
so tudi odličja za leto 2003 za uspehe v 
posameznih tekmovalnih disciplinah. 
Društvo pohvalilo zavzeto delo tajnika 
Maria Druscovicha.
Lov z obale mlajši mladinci: Damjan 
Brajko, Amir Lulič in Luka Druscovich. 
Lov z obale seniori: Milorad Šrokov, Denis 
Loboda in Branko Čemac.
Lov z roko iz zasidranega čolna - seniori: 
Milorad Šrokov, Branko Černač in 
Umberto Radojkovič.
Lov s palico iz zasidranega čolna - seniori: 
Denis Loboda, Milorad Šrokov in Mario 
Druschovich
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Casino rešiti izgub
Portoroški Casino je klasičen primer za študij na MBA, kako lahko nekoč bogato in plačilno sposobno podjetje zaide v 
kalne vode, iz katerih bo izplavalo le z naj večjimi odrekanji. »V tej firmi so bile kršene osnovne podjetniške zakonitosti«, 
so povedali na novinarski konferenci (12. 3.). Nekaj pred tem so svojo novinarsko konferenco sklicali igralniški sindikati, 
ki ne grozijo s stavko. Od 9,2 milijarde SIT bilančne vsote podjetja je »v zraku« kar skoraj polovica, od tega pri bankah 
okoli 2,5 milijarde raznih dolgov. Samo za vračilo glavnice in obresti bi potrebovali 800 milijonov. Trenutno nimajo enega 
tolarja za nove investicije. Se nerevidirani (ne dokončni) podatki o poslovanju za leto 2003 kažejo na 680 milijonov 
izgube, vendar niso obupali. Na podlagi strogih varčevalnih ukrepov že za leto 2004 načrtujejo velik preobrat - 150 
milijonov čistega dobička! Investicija v Čatežu ne prinaša, Casino v Taverni posluje dobro, vendar pod načrtovanim. Plače 
- naj večja stroškovna postavka - zato znižana vrednost točke za 9,4%. Neto plača predsednika uprave: 1,1 milijona SIT 
(najnižja neto plača 119.000) . Osnovni problem: Previsoko zatečeno stanje in spor s sindikati, pove Rudi Brce, v. d. 
predsednika uprave. »Uprava seje odločila rešiti interese družbe. Potrebujejo razumevanje bank upnic glede odloga plačila 
kreditov, pridobiti bi morali strateškega partnerja, ki bo prinesel svež kapital, da se razdolžimo«. Če bo res kar pred nosom 
(za njihovim hrbtom?) v bodočem prenovljenem Palače hotelu nastala še ena igralnica in če jim bodo v salonih (Škofije) 
odžirali pogačo, bo huda. In kdo je kriv za tako stanje? Najprej verjetno država, kije portoroškemu Casinoju, ko je zgradil 
domala vso turistično infrastrukturo, ob privatizaciji odvzela vse, razen igralnih avtomatov in miz. Ta ista država pobira 
mastne dajatve, redijo se občine. Če bi nadzorni organ bil kos stroki bi pravočasno ukrepal. Prejšnji predsednik uprave 
Aldo Babič očitno ni dojel razsežnosti krize v igralništvu in seje spustil v brezglave zadolžitve podjetja.

Preiskava zoper bivšo okrajno sodnico
Okrožni državni tožilec Roman Sevšek, na podlagi ustne in pozneje dopolnjene kazenske ovadbe Marina Poropata iz 
Portoroža in poročila Uprave kriminalistične policije Koper, zahteva uvedbo preiskave zoper M. M., diplomirano 
pravnico, sedaj odvetnico, »ker je utemeljeno sumljiva, daje kot uradna oseba, namreč kot Okrajna sodnica pri Okrajnem 
sodišču v Piranu v dodeljeni nepravdni zadevi N 13/99 (sedaj N 13/2000): 1.) uničila uradno listino s tem, daje dne 15. 
10. 1999, potem ko je od strojepiske Gordane Kukovec zahtevala, naj iz spisa v navedeni zadevi iztrga izvedensko 
mnenje izvedenca Salka Pivača, kar je strojepiska odklonila, to storila sama in po iztrganju iz spisa izvedensko mnenje 
vrgla v koš za smeti«. 2.) Utemeljeno je sumljiva tudi daje »z namenom, da bi drugemu pridobila protipravno premoženjsko 
korist izrabila svoj uradni položaj, pa pri tem niso podani znaki drugega kaznivega dejanja s tem, daje potem, ko je na 
podlagi dne 19. 6. 1998 na sodišče prispelega računa družbe Architecta d.o.o. Piran št. 87/10, vezanega na obračun 
izvedenskega mnenja sodnega izvedenca - cenilca Salka Pivača št. 42/98 z dne 16. 6. 1998, dne 19. 6. 1998 odredila 
računovodstvu izplačati navedeni družbi znesek 28.936 SIT, nato na podlagi še enkrat, šele 4. 4. 2000 na sodišče 
prispelega istega računa, vezanega na isti obračun izvedenskega mnenja z istega dne, odredila že dne 11. 1. 1999 
računovodstvu izplačati izvedencu plačilo istega izvedenskega mnenja in torej protipravno premoženjsko korist v 
znesku 28.936 SIT.
M. M. naj bi tako storila kaznivo dejanje ponareditve ali uničenja uradne listine, knjige in zlorabila uradni položaj ali 
uradne pravice po čl. 261/III Kazenskega zakonika.
Okrožni državni tožilec predlaga preiskovalnemu sodniku naj se zaslišijo obdolženka in priče Gordana Kukovec, 
Marjana Božič, Selma Bobera - Stanovnik, računovodkinja okrajnega sodišča v Piranu, po potrebi pa tudi Salko Pivač. 
Zgodba Marina Poropata, ki je kazensko ovadil M. M., ima globoke temelje in se vleče že dobrih 6 let, odkar so ga 
neznanci na njegovem dvorišču poskušali ubiti in ga nezavestnega odložili na smetišču v Strunjanu. Ni znano, kaj ima ta 
ovadba skupnega z M. M. Drži le to, da imamo tudi na Primorskem »zgodbo Petek«, kije še na stežaj odprta.

Piranski
gasilci
skozi
čas
zgodovine
1888-
2002

v
Prispevek piranske občine za 
gasilski dom
Piranska občina je prispevala za gasilski 
dom, ki so ga slovesno odprli 15. 10. 
1962, 1,2 milijona takratnih dinarjev, 
kar je bil precejšen denarni znesek, 
prostovoljni prispevek piranske 
zavarovalnice pa je znašal 400.000 din. 
Gasilci so opravili 450 evidentiranih 
prostovoljnih delovnih ur, veliko ur pa 
je bilo tudi neevidentiranih, kajti sleherni 
gasilec je menil, da je njegova pomoč 
pri gradnji gasilskega doma obveznost. 
Gasilski dom je zaživel. Za takratne čase 
so imeli »čudo tehnike« televizor in 
hladilnik. Vrvež v dvorani je v hipu 
pojenjal, ko je dežurni gasilec poklical k 
požarni akciji. Večkrat seje tudi zgodilo, 
daje bilo operativnih gasilcev več kot je 
bila potreba. Marsikateri, ki je ostal 
»doma«, je bil prizadet. Mar to ne 
dokazuje visoko zavest takratnega 
članstva? Neverjetno kako je pridobitev 
novih prostorov vplivala na življenje in 
delo gasilcev.
Strokovna vzgoja 
Takrat so začeli s sistematično 
strokovno vzgojo gasilskega naraščaja, 
zlasti v letih 1957 - 1963, 1965 - 1967, 
1976 - 1980 in leta 1982.
8. decembra 1979 seje mladi piranski 
gasilski naraščaj pobratil s sovrstniki iz 
GD Babiči pri Kopru. Vsi mladinci so 
opravili izpit za naziv izprašani gasilec. 
Marsikateri je s časoma opravil tudi izpit 
poklicnega gasilca, kot na primer Franko 
Peric, Marjan Peric, Egon Plahuta in 
Dušan Košir.
Prisrčni medsebojni stiki z avstrijskimi 

gasilci Lipnice (Leibnitz) so že bili 
normalen pojav in akt medsebojnega 
prijateljstva. Leta 1979 je prišlo do 
večkratnega srečanja piranskih in 
višjegorskih gasilcev. Duhovno podporo 
tem medsebojnim srečanjem so dajali iz 
vrst piranskih gasilcev; Ivan Vlahovič,

ki je bil pred leti član GD Višnja Gora, 
Poropat Anton, predsednik, s strani 
gasilcev Višnja Gor pa predsednik Franc 
Dremelj, tajnik Jože Gros in Lojze 
Ljubič, predsednik Gasilske zveze 
Grosuplje.

Slovesen podpis listine o pobratenju
Rezultat srečanj med gasilci je bil 
slovesen podpis Listine o pobratenju, 
napisane v slovenskem in italijanskem 
jeziku 8. 6. 1979 v Višnji Gori in 12. 10. 
1979 v Piranu. Pobratenje je trdno, se 
prenaša in poglablja. Dokaz temu so 
skupne gasilske vaje, medsebojni obiski. 
Ob gradnji gasilskega doma v Višnji Gori 
so piranski gasilci opravili nekaj nad 
1025 ur. V trajen spomin na pobratenje 
so piranski gasilci pred novozgrajenim 
višnjegorskim gasilskim domom 
postavili spomenik iz istrskega kamna, 
na katerem je pripeto sidro in v kamen 
vklesano besedilo: »Gasilsko društvo 
Piran in Višnje Gore sta pobrateni od 
leta 1979«. Gasilci iz Višnje Gore pa so 
pred gasilskim domom v Piranu postavili 
spominsko ploščo s posvetilom na ta 
dogodek iz leta 1979.

Herojska dejanja gasilcev 
Herojska dejanja gasilcev so 
vpisana v anale GD Piran:

Leta 1973 je poveljnik Marjan 
Švagelj rešil smrti tri otroke in njihovo 
mater;

26. 6. 1984 je osnovnošolec, 
mladi gasilec in gasilski pionir Tomaž 
Pustotnik rešil petletnega otroka iz 
objema morskih valov.
Imenovani rešitelj je eden redkih, ki je 
prejel visoko zvezno odlikovanje: 
»Vatrogasno zvezdo prvoga reda«. To 
je edinstveni evidentirani primer v 
zgodovini jugoslovanskega gasilstva, da 
je imetnik najvišjega gasilskega 
državnega odličja gasilec pionir.

Ustanovljeno prvo društvo mladi gasilec
17. 10. 1980 je piranski takratni tajnik 
Ivan Vlahovič ustanovil Društvo Mladi 
gasilec pri OŠ Cirila Kosmača Piran, 
katero spet deluje. Marsikateri od takrat 
še mladih je danes že prekaljeni gasilec. 
Pri GD Piran je dan in noč delovala 
gasilska dežurna služba., kije bila pozneje 
ukinjena.
Tradicija proslavljanja obletnic se je 
nadaljevala; leta 1958 70. obletnica,

1968 je bila 80. obletnica, 1978 je bila 
90. obletnica, leta 1988 100. obletnica.

Zanimiva statistika
V letih od 1957 - 1987 je bilo 

1258 požarnih intervencij, sodelovalo 
je 9.262 gasilcev.

1888 - 1905 število članov 
med 20 in 22

1957- 1987 število članov med 
36 in 37.
Vredno je omeniti prvo društveno 
črpalko KNAUST iz leta 1885 
Seznam predsednikov, poveljnikov in 

tajnikov za obdobje 1959 - 1988 s tem, 
da je le enkraten vpis, čeravno je bil 
mandat tudi večkrat ponovljen. 
Nekatere funkcije so bile izmenične. 
Predsedniki:
Franc Kante, Rudi Goljevšček, Alojz 
Leban, Janko Bagon, Milan Matovina, 
Valerij Maglica, Franc Debeljak, Slavko 
Loboda, Ciril Kenda, Anton Poropat, 
Dušan Košir in Branko Bajuk. 
Poveljniki:
Ivo Komar, Albin Volk, Marjan Švagelj 
st. in Milan Matovina.
Tajniki:
Božo Pezdirc, Marjan Fujan, Stane 
Tinta, Martin Kolarič, Rudolf Cvetko, 
Pavle Steklasa, Ivan Vlahovič in Franc 
Debeljak.
Nekateri so bili predsedniki z dolgim 
stažem, kot na primer Anton Poropat, 
ki je bil pozneje proglašen za častnega 
predsednika. Enako velja za poveljnika 
Albina Volka ter za tajnika Franca 
Debeljaka in Ivana Vlahoviča.
V naših petih nadaljevankah smo 
poskušali prikazati zgodovinski čas sto 
let življenja in dela gasilcev mesta Piran, 
od 1888 do 1988.
Gasilstvo postaja iz leta v leto vse bolj 
dinamično, ima boljše pogoje za delo, 
pri opravljanju svojega poslanstva 
uporablja boljšo tehnologijo in sredstva 
za gašenje. Njihovo delo, 
požrtvovalnost in trud se obrestujejo v 
varnosti dragocenega premoženja in ljudi 
pred uničujočimi ognjenimi zublji.

(Konec)
Popravek: V nadaljevanki št. IV, v 
tretjem stolpiču glasi pravilen zapis 
»poverjeništvo za notranje zadeve« 
(namesto poveljništvo).
Sledi nadaljevanka: Piran včeraj in 
danes

Oglaševanje je posel

Nagrado - Četrtletno Zlato ogledalo 
2003 za oglas Mobitel UMTS »Kako 
hitro je življenje?«, je prejela Agencija 
41. Nagrado je prevzela Vojka Žgavec.

Ekipi Agencije Mediambc iz Maribora so podelili 
nagrado Zlato ogledalo za leto 2002/2003 za 
najboljši izdelan tiskani oglas v Sloveniji. To je 
oglas z naslovom Vileda »Lemon Fresh«.

Na 13. slovenskem oglaševalskem festivalu v Portorožu so razglasili 
oglaševalsko agencijo leta, ki je postala Futura DDB, in podelili nagrado 
Zlato ogledalo za leto 2003
V prenovljenem Grand 
hotelu Emona na 
Bemardinu je od 10. do 
12. marca 2004 potekal 
že 13. slovenski 
oglaševalski festival 
(SOF) . Organizatorji so 
pripravili zanimiv 
spremljevalni program, ki 
jena festival pritegnil več 
kot 700 udeležencev. Na 
tekmovanje za nagrade 
SOF pa je 75 različnih 
prijaviteljev prijavilo 651 
del, ki so se za nagrade 
potegovali v šestih 
tekmovalnih skupinah, 
petindvajsetih različnih 
tekmovalnih kategorijah in petih posebnih skupinah Off Sort. Agencija leta je tako 
postala Futura DDB, kije zbrala 98 točk (prejela je eno veliko nagrado, pet zlatih 
priznanj in štiri srebrna priznanja).
Številni udeleženci festivala so si poleg projekcije oglasov iz mednarodnih festivalov 
Clio in Golden Drum ogledali nadvse zanimive okrogle mize pod vodstvom Barbare 
Krajnc (Philip Morris Ljubljana), Dušana Snoja (Gv Revije) in Katje Škoberne 
(OpenAd) ter se izobraževali v delavnicah pod vodstvom Dušana Grobovška (I.O.D.G) 
in Aleksandra Bratine (Dnevnik).
Festival je potekal pod geslom 
Oglaševanje je posel, udeleženci pa 
so razpravljali o tem kaj je za stroko 
pomembno danes in kaj bo jutri. Več 
o tem kako vrednotiti kreativnost, 
ekologiji oglaševanja bomo pisali v 
naslednji številki Primorskega utripa.
Na otvoritveni slovesnosti 13. SOF 
so podelili tudi nagrade Zlato 
ogledalo, ki je nastala na pobudo 
Združenja za tisk in medije pri 
Gospodarski zbornici Slovenije in j o 
podeljujejo četrtletno in letno.
Nagrajuje in spodbuja kvalitetno 
kreativno rast tiskanih oglasov na 
slovenskem oglaševalskem trgu. Na 
slovesnosti so poleg četrtletnega, 
zimskega nagrajencu podelili tudi 
letnemu dobitniku zlatega ogledala 
za najboljši tiskani oglas v letu 2003.
Pokrovitelj prireditve Zlato ogledalo je bila časopisno založniška družba Primorske 
novice. Program je povezoval Janko Petrovec, večer pa sta popestrila skupina 
Fake orchestra in igralec Gojmir Lešnjak Goje v podobi gasilca Hilka.
Navzoče so pozdravili tudi Edita Kuhelj Krajnovič, predsednica 13. SOF, Zoran 
Troj ar, predsednik upravnega odbora slovenske oglaševalne zbornice ter Zlatko 
Šetinc, predsednik Strokovnega združenja slovenskih časopisov in revij pri

Na SOFje udeležence presenetil Mario Galunič, ki je v živo predstavil novo 
oddajo Spet doma, ki poteka ob nedeljah na prvem programu nacionalne 
televizije. Gostje polurnega klepeta pa so bili Iva Krajnc, igralka nove 
nadaljevanke Čokoladne sanje, ki se bo začela 3.aprila na TV Sloveniji, 
Miha Šalehar in Helena Premrl - radijca na Valu 202 ter Platin, zmagovalca 
letošnje EME, ki sta zmagovalno skladbo Stay forever zapela tudi na 
Bemardinu.

Gospodarski zbornici Slovenije, ki je dejal kako bo z usodo tega zlatega ogledala v 
bodoče. »Verjetno se bomo pogovorili v naslednjih mesecih. Ugotovili smo, da 
morda to četrtletno prijavljanje del za nekatere agencije morda prenaporno, tako 
da bomo morda razmišljali o redkejšem podeljevanju«.

Člani strokovne žirije, ki so odločali, letos presojali kvaliteto, izvirnost in prodornost 
tiskanih oglasov, merili ustvarjalno moč njihovih avtorjev, ter nenazadnje ocenjevali 
tudi drznost in pripravljenost na tveganje naročnikov tiskanih oglasov so bili: 
prof.Milan Pajk iz akademije za likovno umetnost v Ljubljani (predsednik žirije), 
Žare Kerin, Uroš Goričan, Lučka Magister Fabjan in Boris Dolničar. Odločali so se 
med štirimi nominirani oglasi toda četrtletno zlato ogledalo zima 2003 pa je prejel 
le eden - in sicer za oglas Mobitel UMTS »Kako hitro je življenje?« , ki so ga 
izdelali v Agenciji 41 po naročilu družbe Mobitel. Kreativna direktorica je Violeta 
Zgonik, tekstopistki sta Vojka Žgavec in Violeta Zgonik, vodja projekta Tamma 
Žbontar, art direktor in oblikovalec Boris Balant, fotograf Tomaž Gregorič. Poleg 
plakete je agencija prejela tudi denarni znesek v višini 500.000 tolarjev. Nagrado 
sta zmagovalcu izročila sekretarka združenja za tisk in medije, Irena Brgles ter 
predsednik strokovnega združenja slovenskih časopisov in revij, Zlatko Šetinc.

Letno nagrado Zlato ogledalo zima 2002/2003, torej najboljši tiskani oglas v Sloveniji, 
je prejel oglas z naslovom Vileda »Lemon Fresh«. Kreativni direktor je Toni 
Tomašek, vodja projekta Nena Bevk, oblikovanje Nenad Cizi, fotografija Andrej 
Cvetnič. Oglas je nastal v agenciji Mediamix, njegov naročnik pa je bil Hiko Trade. 
Vileda Lemon Fresh pravijo o produkciji Mediamixa oglašuje viledo krpo, ki diši po 
limonah. Kot ostale tudi to ožemamo v ožemalniku. Limone pa na tistem za 
limone. Oboje je združeno v enostavno idejo, ki ni komplicirala z izvedbo. Dobitnik 
je poleg plakete in priznanja, ki sta ju podelila Barbara Verdnik, direktorica Primorskih 
novic in Jožko Čuk, predsednik GZS prejel tudi denarno nagrado, milijon tolarjev.

Breda Krajnc
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Priznanja prizadevnim v
• tl • V V« i •Civilni zaščiti

1. marec je Svetovni dan civilne zaščite. Ob tej priložnosti so 3. marca 2004 v 
dvorani Domenica Tintoretta občinske mestne palače v Piranu svečano podelili 
priznanja Republiške uprave za civilno zaščito tistim, ki so se pri opravljanju 
svojih dolžnosti še posebno izkazali. Priznanja je podelil direktor Uprave RS za 
zaščito in reševanje Bojan Žmavc. Letos je bilo pet dobitnikov. 4 bronasti znaki 
CZ in srebrni znak CZ za leto 2003. Prisotnim sta zaigrala glasbenika Glasbene 
šole Piran, flautistka Mateja Prunk in kitarist Primož Sukič dve skladbi, sledilo 
pa je družabno srečanje. Prejemnike priznanj je pozdravila županja Občine 
Piran Vojka Štular. Prireditve seje udeležila tudi izolska županja Breda Pečan.
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Nagrajenci (z leve): Jernej Sedmak, Potapljaški klub Manta, Ivan Štadler, 
Vlado Levac in Darko Bonin.

1. Bronasti znak CZ je prejelo Potapljaško društvo »Manta 
Club« iz Izole.

Društvo v sistemu CZ deluje že 5. leto, njegovi člani so v okviru enote za 
reševanje na vodi in iz vode ena’izmed najbolje usposobljenih in strokovno 
podkovanih tovrstnih enot v južno 
primorski regiji. Odlikujejo se po 
nesebičnosti, stalni pripravljenosti 
in požrtvovalnosti. Nagrado je 
prevzel Jernej Sedmak.

2. Bronasti znak CZ 
Bredi Ferš

Breda Ferš deluje na področju CZ 
že veliko let. Sprva je bila aktivna 
pripadnica CZ v okviru Štaba CZ 
Občine Piran, kasneje pa seje kot 
vodja izpostave za obrambo Piran 
zavzemala in se še danes za 
promocijo in razvoj CZ v občini 

iran. Ferševi, ki seje opravičila, bodo priznanje izročili kasneje.

3. Bronasti znak CZ Vladu Levcu

Vlado Levec je poklicni gasilec, priznanje pa prejema za zahtevnejše intervencije 
v lanskem letu, kjer se je še posebno izkazal pri pomoči ob požaru tovarne 

omos in pri reševanju občana iz previsne flišne stene.

4. Bronasti znak CZ Ivanu Štaderju

Ivan Štader ima velike zasluge pri dejavnostih CZ, saj že vrsto let usposablja 
™ vjP°tvaPljače in jih tako pripravlja na plemenito poslanstvo reševanja

Srebrni znak CZ za leto 2003 je prejel Darko Bonin

To priznanje mu Republiška uprava za CZ podeljuje za posebne zasluge in 
Jemen prispevek pri razvijanju in krepitvi varnosti pred naravnimi in drugimi 

^srečami, p°ieg tega paje dejavno sodeloval tudi pri izboljševanju odnosov med 
poklicnimi in prostovoljnimi gasilci in tako prispeval k pozitivnemu razvoju

*— ie

e ve. Zvezdan Božič, vodja izpostave v Kopru uprave za zaščito in reševanje, 
Jpan..avc, direktor uprave RS za zaščito in reševanje, Bogomir Zupančič, 
Rd"'\'nšPekt°r za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami, Atilio 
povel' °-j}č’Predstojnik urada za splošne zadeve ter Marjan Maslo, namestnik

KOPER

IZJAVA ZA 
JAVNOST

V zvezi s pisanjem nekaterih 
medijev o domnevni zlorabi 
položaja uradnika v Mestni občini 
Koper podajamo naslednjo izjavo 
za javnost:
»V Mestni občini Koper odločno 
zanikamo , da bi uradnik zlorabil 
uradni položaj oziroma uradne pravice 
z namenom pridobitve protipravne 
premoženjske koristi v primeru izdaje 
odločbe o oprostitvi komunalnega 
prispevka pri gradnjah na koprskem 
kopališču. V skladu z veljavnimi 
predpisi je bil izveden ugotovitveni 
postopek, v katerem so bila 
ugotovljena dejstva, ki so imela za 
posledico izdajo oprostitvene odločbe. 
Pri tem gre za dejstvo, da je kopališče 
objekt javne infrastrukture, za 
katerega se na podlagi zakona o 
urejanju prostora, Zakona o 
gospodarskih javnih službah in 
občinskega Odloka o koncesiji za 
upravljanje obmorskega mestnega 
kopališča v Kopru, komunalni 
prispevek ne plačuje. Po sprejetju 
novih materialnih predpisov, to je 
Zakona o urejanju prostora in Zakona 
o graditvi objektov, ki sta stopila v 
uporabo 1.1.2003, se komunalni 
prispevek drugače obračunava in 
predpisi natančno določajo primere, 
ko je investitor dolžan plačati 
komunalni prispevek. Te obveznosti 
ni, ko gre za gradnjo objektov 
(novogradnje, prizidki..), kateri 
dodatno ne obremenjujejo obstoječe 
komunalne infrastrukture. Za objekte 
na kopališču, ki so bili predmet 
obravnavane odločbe, je bilo v 
postopku ugotovljeno, da ne bo prišlo 
do povečane obremenitve obstoječe 
komunalne infrastrukture.
Izdana odločba je pravilna na podlagi 
dveh predpisov, saj sta bila izpolnjena 
dva materialna pogoja za izdajo 
oprostitvene odločbe : gre namreč za 
javno infrastrukturo in nepotrebnost 
dograditve komunalne infrastrukture. 
Od 1.1.2003 je MOK izdala več odločb 
o oprostitvi plačila komunalnega 
prispevka, čeprav je šlo za predvidene 
novogradnje. Iz dokumentacije je bilo 
ugotovljeno, da nov objekt ne bo 
dodatno obremenil infrastrukture in 
zato je bilo potrebno odločiti, da 
investitorju ni potrebno plačati 
komunalnega prispevka.«

Sabina Mozetič 
Direktorica občinske uprave MOK

Policisti PP 
Izola

pripravljeni 
darovati kostni 

mozek
Policisti Policijske postaje Izola (22
- 28 zaposlenih) so se dogovorili s 
Transfuzijsko postajo v Izoli in 
organizacijo Slovenija DONOR, da 
bodo poslušali predavanje o načinu 
darovanja kostnega mozga, potem pa 
šli na testiranje oziroma na darovanje 
kostnega mozga.
Da so se odločili za to potezo sojih 
vodili naslednji motivi:
- prvi sigurno so humanitarni;
- pokazati in dokazati, da se zavedajo
svojega poslanstva v tej družbi, kjer 
je na

prvem mestu pomoč sočloveku;
- in končno tudi zelo pomembno, 
policisti PP Izola praktično skoraj 
vsakodnevno v bolnici Izola motijo 
delovni proces zdravnikov in drugega 
osebja ne le zaradi lastnih postopkov 
in potreb ampak nudijo pomoč vsem 
entotam PU Koper. S to gesto želijo 
pokakazati da spoštujejo delo 
zaposlenih v bolnici Izola in so jim 
vedno pripravljeni pomagati, 
nenazadnje, sporoča Vojko Živec, 
tiskovni predstavnik PU Koper.

'Ueil®
»Več kot čistilnica«

kemična čistilnica 

šiviljska popravila 

vse za šivanje 

prodaja nogavic

»Obleko opazimo, kadar je ženska slabo oblečena.
Kadar je oblečena lepo opazimo žensko.«

Liminjanska 78 - Športna dvorana Lucija 
tel.: 05 6779-790

Neodvisna lista Koper je naš

Strah pred šikaniranjem

okrasu! trakov!

Člana liste Koper je naš Darko Grad in Sebastjan Vežnaver na novinarski 
konferenci.
FOTO: BK-Primorski utrip.

Darko Grad, vodja svetniške skupine neodvisne liste Koper je naš je na novinarski 
konferenci (4. 3. 2004) na sedežu liste, Gortanov trg 15 v Kopru, seznanil 
novinaije »s primeri zasledovanja, šikaniranja in poskusov diskreditacije članov 
liste Koper je naš, ki seje v zadnjih dneh (pred ustanovno skupščino nacionalne 
stranke) stopnjevalo in doseglo vrhunec z obiskom oziroma informativnim 
pogovorom s kriminalisti enega od aktivnih članov«. Konkretno naj bi šlo za 
člana liste Sebastjana Vežnaverja, kije na novinarski konferenci povedal, da ga 
je kmalu po ustanovitvi podjetja obiskal davčni inšpektor (kar se mu zdi 
nenavadno hitro) ter tudi, da so organizatorju Rumene noči ukradli tri skuterje, 
ki jim jih je posodil za promocijske namene. Vojko Živec, tiskovni predstavnik 
PU Koper je že na nedavni predstavitvi letnega poročila PU Koper povedal, 
da policije pri odkrivanju morebitnih nepravilnosti in zlorab posameznikov ne 
zanimajo strankarske barve, kar velja tudi za župana Borisa Popoviča, ki paje 
še vedno prepričan, da mu je policija nenehno za petami.
Policija je primer odtujitve skuterjev že raziskala in zadevo predala državnemu 
tožilcu. Zgodba o ukradenih skuterjih v času Rumene noči se zdi kar precej 
skrivnostna.

Mladi nepridipravi radi 
obiščejo notranjost stare 

bolnišnice v Piranu
Tako je bilo tudi konec februarja. Proti večeru je piranske policiste poklicala 
občanka Pirana in jim povedala, da nekdo razbija šipe v notranjosti stare 
bolnišnice v Piranu. Na kraj dogodka je takoj odhitelo več piranskih 
policistov, ki so v notranjosti zalotili tri kazensko neodgovorne otroke in 
dva 14-letnika. Mlajša mladoletnika se bosta srečala s kazensko ovadbo 
zaradi kršitve nedotakljivosti stanovanja, eden od njiju pa se bo zagovarjal 
tudi zaradi kaznivega dejanja poškodovanja tuje stvari, saj je kar od doma 
prinesel kladivo in v notranjosti bolnišnice razbil šipo v velikosti 50 x 50 
cm.
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Ponujajo prostor na 
portoroški tržnici

Obalne galerije Piran razpisujejo zbiranje prijav za oddajo začasnih prodajnih 
mest na portoroški tržnici (ploščad pred GH Palače) Rok za oddajo prijav je 30. 
mareec 2004. Na tržnici spominkov v Portorožu organizator nudi najemnikom 
začasno prodajno mesto v velikosti 2 kvadratna metra za sezonski najem (od 
začetka aprila do konca oktobra 2004) ali celoletni najem (od aprila 2004 do 
aprila 2005). Izmed vseh prispelih prijav bo komisija izbrala 37 najemnikov, kjer 
bo upoštevala določene kriterije. Celoletni pavšal (od začetka aprila 2004 do 
aprila 2005) znaša skupaj z DDV 500.000 SIT.

Sečovlje

Koristna rekreacija 
za krajane

Krajevna skupnost Sečovlje v Osnovni šoli v Sečovljah organizira dvakrat 
tedensko telovadbo s prilagojenim programom za starejšo populacijo. 
Telovadba je prilagojena udeležencem v starostni skupini, ki je zelo 
pestra - od 21 pa tudi do 78 let.

»Ker vemo, da je veliko težav z bolečinami križu smo 
prišli na idejo in pridobili fizioterapevtko. Krajevna 
skupnost plačuje najemnino za uporabo telovadnice in je 
odprta za vse krajane z minimalnim prispevkom, da 
krijemo stroške za vaditeljico. Smo zelo veseli, daje tako 
velika udeležba, predvsem za starejših krajanov, ki sicer 
nimajo velike možnosti za rekreacijo. Zelo smo veseli, da 
nam je uspelo pridobiti udeležence koristne rekreacije, je 
dejala Mirela Flego, predsednica sveta KS Sečovlje.

Mirela Flego, predsednica sveta KS Sečovlje v športni 
opravi.

B2 odslej tudi v Portorožu

David Rozman

V Portorožu je podjetje B2 d.o.o., 
največje slovensko računalniško 
izobraževalno podjetje, 1. marca 2004 
odprlo svojo novo poslovalnico, kjer 
bodo potekali različni računalniški tečaji. 
Podrobnosti podjetja je predstavil David 
Rozman, vodja oddelka .Ta dan so za 
demonstracijo brezplačno prikazali nekaj 
osnovnih tečajev.
Podjetje B2 je že 14. leto na trgu in je 
izvedlo že več kot 120.000 pedagoških 
ur in jih je obiskalo že skoraj 50.000 
tečajnikov. Njihov cilj je naučiti 
uporabnike praktične veščine, ki 
omogočajo samostojnost pri delu, 
povečati učinkovitost, zmanjšati stroške 
neposredne uporabe in zastoje pri delu.

Bolonjski proces - pot k skupnemu 
evropskemu visokošolskemu prostoru
Bolonjski proces zbliževanja evropskih visokošolskih sistemov si prizadeva, da bi 
se s primerljivostjo sistemov zvišala študijska mobilnost po evropskih visokošolskih 
sistemih tako, da bi se izkoristilo prednosti raznolikosti poučevanja, hkrati pa 
izboljšalo fleksibilnost delavne sile na enotnem evropskem trgu dela. Z drugimi 
besedami, temeljni cilj bolonjskega procesa je oblikovanje evropskega 
visokošolskega prostora, ki bi kar najbolje odgovarjal razvojnim izzivom 
ambiciozne Evrope. Instrumenti za dosego teh ciljev so zlasti uvedba prepoznavnih 
in primerljivih diplomskih stopenj na osnovi dveh glavnih ciklov (npr. 3+2), 
uvedba kreditnega točkovanja opravljenih obveznosti študenta (ECTS), uvedba 
priloge k diplomi, vzpostavitev evropsko primerljivega sistema zagotavljanja 
kakovosti in akreditacije v visokem šolstvu, in drugi ukrepi, ki bi pospešili sodelovanje 
med različnimi visokošolskimi sistemi. V Berlinu so 18. in 19. 9. 2003 šolski 
ministri podpisali sklepni dokument, ki predvideva prioritete v naslednjem bienalu 
Bolonjskega procesa.
Podrobnosti Bolonjskega procesa so predstavili 10.marca 2004 na italijanski 
gimnaziji v Kopru.

Dokapitalizacija 
Letališkega podjetja Za golf ni več ovir?
Aerodrom Portorož

Predstavili pogodbo
Županja Občine Piran Vojka Štular je v 
občinski dvorani Domenica Tintoretta 
za 15. marec sklicala novinarsko 
konferenco, na kateri sta skupaj z 
direktorjem Letališkega podjetja 
Aerodrom Portorož d.o.o. mag. 
Patrickom Vlačičem predstavila 
pogodbo o povečanju osnovnega 
kapitala Aerodroma Portorož ob vstopu 
družbenikov Aerodrom Ljubljana d.d., 
Luke Koper d.d., Istrabenz Koper d.d., 
Solinair d.o.o. in CPK Koper d.d., ki ga 
bodo zagotovila omenjana podjetja v 
znesku okoli 700 milijonov tolarjev. S 
tem se tudi odpirajo možnosti za 
podaljšanje letališke steze, večji in 
hitrejši razvoj mednarodnega letališča tik 
ob bodoči novi schengenski meji.

Proj ekt 
Argolina 

čaka
Na začetku predstavitve v galeriji 
Alga v Izoli ne najbolj prijazno 
sprejet projekt Argolina Izola 
(bodoči poslovno-stanovanjski 
kompleks na območju bivše tovarne 
Argo) bodo predstavili širši javnosti 
16. marca ob 10. uri v klubskih 
prostorih Kulturnega doma v Izoli. 
Povabili so tudi županjo Bredo 
Pečan in občinske svetnike, ki jim 
bodo verjetno povedali, da je treba 
projekt uskladiti z občinskimi 
ureditvenimi plani.

Na javni obravnavi lokacijskega načrta za golf igrišče v Sečovljah, 3. marca 2004 v 
gasilskem domu v Sečovljah, so si uradniki skrbno zapisali vse pripombe, zlasti tudi 
pripombe Jožefa Horvata, ki vidi v projektu golfa zaroto proti kmetom in še vedno 
brezupno vztraja pri lokaciji golfa na Krogu. Predlagal je naj počakajo z golfom 
dokler ne bo rešen spor med Občino Piran in Javnim skladom kmetijskih zemljišč in 
gozdov glede lastništva parcel, na katerih bodo zgradili golf in bungalove. Verj etno pa 
bo tudi javni sklad za to, da se kmetijska zemlja dodeli za golf in s tem za razvoj 
turizma. Vprašanje je le, kdo bo pobiral koncesnino; država ali občina. Več o tem naj 
bi bilo znano sredi aprila. Potem, ko je Manuela Eller, projektantka iz kopr skega 
Investbiroja, predstavila projekt, je besedo dobil Milan Vergan, direktor pred nedavnim 
ustanovljenega podjetja Golf Istra, ki naj bi bilo tudi investitor bodočega igrišča za 
petične goste, katerim bodo okoliški kmetje lahko prodajali svoje pridelke. Dejal je, 
da jih ekonomska računica sili v naložbo dobičkonosnih bungalovov, saj bodo le tako 
lahko nekako krili stroške izgradnje golfa. Rečeno je bilo, da bo najprej bo zrasel golf 
z osnovno infrastrukturo in šele nato bungalovi.V projekt so pripravljeni vložiti 
nekaj čez milijardo tolarjev. Spelje na potezi občina, ki naj bi že kmalu na podlagi 
javnega razpisa oddala koncesijo.

Na bencinskih servisih 
OMV Istrabenz so razdelili 
13.000 vrtnic in prav toliko 
čokoladic

Na bencinskih servisih OMV Istrabenz 
Koper, vsako leto ob Dnevu žena 
voznicam in obiskovalkam njihovih 
trgovin namenijo še nekaj dodatne 
pozornosti. V ta namen so družba in 
njeni partnerji upravljalci na bencinskih 
servisih ob Dnevu žena mednje razdelili 
13.000 vrtnic in prav toliko čokoladic, 
ki so letošnja dopolnitev k že 
tradicionalni akciji.
Akcija, ki poteka že peto leto, je vsako 
leto širša. Tako so pred dvema letoma 
razdelili pet tisoč vrtnic na polovici 
bencinskih servisov, lani je bilo v akcijo 
vključenih več kot dve tretjini vseh 
OMV Istrabenzovih servisov po 
Sloveniji z 8.000 vrtnicami, letos pa 
sodeluje že več kot 80 odstotkov 
servisov, na katerih bodo razdelili 
rekordnih 13.000 vrtnic. Letošnjo 
akcijo so dopolnili še s čokoladicami, ki 
so jih opremili z lepo mislijo, s katero 
želijo polepšati dan »nežnejšemu spolu«. 
Novost je tudi dodatna pomoč, ki jo 
bodo ženske danes deležne na večjih 
servisih po državi. Študentje jim bodo 
priskočili na pomoč pri opravilih na 
bencinskem servisu, jim po 
želji natočili gorivo, očistili 
vetrobranska stekla, napolnili 
pnevmatike, preverili hladilno 
tekočino.

Družba OMV Istrabenz,
Koper, si pri svojem delu 
prizadeva z odgovornostjo in 
najvišjo kakovostjo storitev 
zadovoljiti potrebe mobilnih 
kupcev, po naftnih derivatih, 
trgovskih in povezanih 
storitvah. V razvoju kakovosti 
storitev tako namenja 
posebno pozornost ženskam 
kot voznicam in kupcem, saj 
predstavljajo vedno večji delež 
njihovih strank. Po ocenah je 
med vozniki na bencinskih 
servisih približno tretjina 
žensk, poleg tega pa servise 
pogosto obiskujejo tudi kot 
sovoznice.

Mokrovič ne odhaja
Generalni direktor delniške družbe Terme Čatež Borut Mokrovič (dmžba je tudi 
lastnica Marine Portorož) seje na pisanje medijev (Finance, Delo, Večer), češ da 
naj bi ga zamenjali zaradi neuspelega nakupa na Hrvaškem, odzval s plačano 
objavo v Delu 9. marca, v kateri delničarjem sporoča, daje nad tovrstnimi objavami 
v medijih presenečen, saj zavajajo javnost in delničarje, vnašajo zmedo in s tem 
neposredno škodujejo družbi.
»Moj mandat se izteče 16. januarja 2006 in do tedaj ne nameravam zapustiti 
dražbe«, je med dragim zapisal v sporočilu delničarjem in uspehe Term Čatež 
podkrepil s podatki o izjemni rasti števila prenočitev, prihodka (za 22%), sredstev 
(21 %), kapitala (16,5%) in čistega dobička kar za 43 %. Terme Čatež so leta 2002 
ustvarile 63% čistega dobička vseh slovenskih zdravilišč! S takimi podatki se 
menedžerja lahko umakne le politično, bi dodali.

Izolska županja sprejela bodoče gostince iz Slovaške
Županja Breda Pečan je v torek, 9. marca popoldne v občinskih prostorih sprejela 
štiri učence iz gostinske šole iz mesta Pezinok blizu Bratislave ter njihovo 
mentorico Agneso Kaubovo. Srednja poklicna gostinska šola iz Pezinoka in Srednja 
gostinsko turistična šola iz Izole sta se namreč dogovorili o izmenjavi učencev in 
tako bo prva skupina dveh natakarjev in kuharjev iz Slovaške 14 dni sodelovala pri 
pouku v Izoli. Sistem izobraževanja gostinskih in turističnih delavcev na Slovaškem 
se nekoliko razlikuje od našega. Poklicno usposabljanje za kuharja ali natakarja 
traja pri njih 3 leta. Praktičnega usposabljanja je veliko več kot na naših gostinskih 
šolah. Teden dni teorije, teden prakse pa spet teorija... Učenci, ki se želijo vpisati 
na fakulteto in si pridobiti univerzitetno diplomo, si morajo pridobiti srednjo 
izobrazbo z dodatnim dveletnim šolanjem. Poklica gostinski tehnik ali turistični 
tehnik na Slovaškem ne poznajo. Mentorica Koubova je povedala, daje na njihovi 
šoli vpisanih 400 učencev ter da jih približno polovica ostane v gostinstvu, zelo 
malo pa se jih vpiše na univerzo. V petek, 19. marca bodo njihovi učenci v 
gostinski šoli v Izoli pripravili tudi slovaške jedi.
Županja Breda Pečan, kije že večkrat obiskala Slovaško, je izrazila zadovoljstvo 
ob izmenjavi učencev ter mlade bodoče gostinske delavce tudi skromno obdarila.

OUTMPUS PE.MT&K

TPC Luciju 
Obula 114, 6320 Portorož

1 h fujifilm Canon

-Izdelava fotografij iz vseh 
klasičnih in digitalnih medijev 

-Fotografiranje prireditev, 
svečanosti in porok

-Prodaja ročnih ur priznanih 
znamk:
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Uspešna revija 
ptesa v bati

Plesni klub Fredi Izola seje letos že šestič 
predstavil s produkcijo Revija plesa. 
Plesalke in plesalci različnih starostnih 
skupin so na prireditvi v_nabito polnem 
Kulturnem domu v Izoli v soboto, 6. 
marca 2004 zvečer v dobri uri in tri četrt 
pričarali čarobni svet plesa v latinsko 
ameriških ritmih, show plesu (novost) in 
posamičnih nastopih. Nastopilo je okoli 
50 plesalk in plesalcev, ki so izvedli 16 
plesnih točk. Gostje večera so bili plesalci 
iz Plesnega kluba Titty dance. Še posebej 
atraktivna sta bila napovedovalca Vlado 
Krivec in Sandra Grbec, ki sta z veliko 

humorja prispevala k 
zares prijetnemu večeru 
s Plesnim klubom Fredi. 
Za glasbo je skrbel Igor 
Majer, luči Tomaž Šorgo 
in Matevž Kleva, režija 
Bogdan Rebula. 
Zanimivo je bilo tudi 
žrebanje plesnih nagrad. 
Vstopnice v predprodaji 
so bile cenejše, na dan 
prireditve pa po 1000 
tolarjev za odrasle in 500 
tolarjev za otroke.

Fotografije: Primorski 
utrip

TURISTUM - NOV 
ZAVOD

Zadovljng publika

piranski občini bodo ustanovili TURISTUM, ki bo nov zavod, inštitucija, 
0 .Vlru te8aJPa edinstven doživljajski muzej turizma, v katerem želijo na 

t °Jstven način prikazati kar največ o zgodovini, razvoju in prihodnosti 
rizma, ki postaja vse bolj pomembna dejavnost. Za uvodno razpravo in 

ceno so že izdali manjšo brošuro, njeno vsebino oziroma projekt Turistum, 
a erega avtorja sta S. Simič Sime in Tomi Brezovec, podpirata pa ga 
, lj1/1^lra.ri 'n Turistično združenje Portorož, bodo predstavili 19. marca 

.00 uri v Beli dvorani Avditorija Portorož. Po uradni predstavitvi bo
manjše presenečenje.
Lokacije, kje naj bi bil tak muzej, še nimajo. Menijo, da bi bila najbolj 
P imema nekdanja upravna stavba Droge blizu skladišča soli v Portorožu.

V Luciji prodamo trisobno 
stanovanje

V stanovanjskem stolpiču 
Obala 125 v Luciji, 5. + 6. 
nadstropje, prodam odlično 
ohranjeno trisobno
stanovanje v skupni izmeri 
97 m2. Cena za kvadratni 
meter je 2000 evrov. 
Možnost tudi odkupa
stanovanjske opreme. 
Informacije: 031 851 240 ali 
0049 17294 84 208, ali 0049 
30 332 85 64.

Na Slovenski obali najamem ali 
kupim 2-3 sobno stanovanje. 
Pokličite: 01 518 16 14

Ženitno
posredovanje
031-505-495

Iščem manjše stanovanje za 
najem na Slovenski obali. 
Kličite: 041 639 290V v

Tole simpatično mešanko so 
našli 8.3.2004 v Luciji. Je srednje 
rasti, črno-rjave barve in zelo 
prijazna. Če jo pogrešate ali bi 
jo želeli posvojiti, pokličite: 
051/30-44-36 ali 05/ 67- 48-520.

Koncert skupine 
SUHAR

V Avditoriju Portorož bo 19. 
marca 2004 koncert skupine 
ŠUKAR ob izidu albuma EN 
CONCERT. Prisluhnili bomo 
odlični mešanici avtorskih izvedb 
in romske tradicije skupine, ki v 
našem prostoru najdlje 
popularizira romsko glasbo in 
tudi njihovo kulturo.
V sodelovanju z KUD-om 
Etnokult iz Ljubljane. 
Vstopnina: 2.000 SIT v
predprodaji, na dan koncerta 
2500.

Č#*tenke 17. m M0I KOFFt 0V*»4-1t-Wa
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BREZPLAČNI MALI OGLASI

NAJBOGATEJŠA ponudba fitupitTf^^T
NEPREMIČNIN in robljenih QtSAK PETEK! 

AVTOMOBILOV nc
Primorskem.

MA1I OGLASI 4
i ITALIJE in HRVAŠKE

Lutko vnepredstave v Piranu
V soboto 6.3.2004 je v Tartinijevem gledališču v Piranu potekalo MEDOBMOČNO 
SREČANJE LUTKOVNIH SKUPIN JUŽNE PRIMORSKE, ki gaje organizirala
Območna izpostava Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti v sodelovanju z 
Avditorijem Portorož.
Na srečanju so se predstavile tri skupine .
Kulturno dmštvo Lutka, katerega mentorje gospa Mimica Emeršič, seje predstavilo 
z lutkovno igrico RACMAN v kateri so nastopili: Alenka Mrakovčič, Katrina 
Burns, Karin Grgurič,Urška Brundula, Marija Vencelj, Sara Vidic in Mirza Hajdarevič 
in z lutkovno igrico KJER SE PREPIRATA DVA v kateri so nastopili: Teja Bedene, 
Nina Maruško, Maja Maruško, Nejc Opara, Alfred Gei, Anette Delbello in Rij a 
Jurekovič.
Lutkovna skupina OŠ Dutovlje se je predstavila z lutkovno igrico PAJEK

TKALEC IN MODNA MUHA. Mentorici skupine sta Miranda Rudež in Tanja 
Planinšček. Nastopili so otroci 1. in 2. razreda devetletke: Ula Stepančič, Jurij 
Nastran, Špela Filipčič, Anet Kovačič, Matic Rolih, Linda Kompara, Aja Trebeč, 
Michela Pegan, Nastja Tavčar, Lara Orel Pogačar in Mia Ravbar.
Srečanje sije ogledal medobmočni selektor Matevž Gregorič iz Slovenske Bistrice, 
ki bo najboljše lutkovne skupine izbral za nastop na Zaključnem srečanju lutkovnih 
skupin Slovenije, ki bo 6. maja v Kranju.

Na fotografiji Primorskega utripa: Lutkovna predstava RACMAN v Gledališču 
Tartini v Piranu.

Prireditve April 2004
Organizira jih Območna izpostava Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti: 
" Sobota, 10.4.2004 ob 17,00 uri v Avditoriju Portorož - Srečanje folklornih 
skupin. Nastopile bodo: Folklorna skupina Val Piran, Folklorna skupina Šior Val 
Piran, FS Mandrač Koper, FS Skala Kubed in FS Torbarji iz Postojne

Torek 13.4.2004 ob 18,00 uri v Avditoriju Portorož - Srečanje plesnih 
skupin.Nastopile bodo : Plesna skupina Metulj Piran, Plesna skupina Nasmeh 
Komen, Plesni klub Obsession Postojna, Plesno društvo Elite Koper, Plesna skupina 
OŠ Dante Alighieri Izola, Plesni klub Titty dance Izola, Plesna skupina Mehki čevlji 
Sežana, Plesno društvo Latino Koper in Plesni studio Ali Izola.

Petek, 16.4.2004 ob 20,00 uri v Avditoriju Portorož - Revija pevskih zborov 
Primorska poje - S pesmijo v Evropo. Nastopili bodo: Ženska pevska skupina 
Resa - Ilirska Bistrica, Moški pevski zbor Tabor - Opčine, Moški pevski zbor Kraški 
dom - Repentabor, Mešani pevski zbor dmštva upokojencev Tolmin, Moški pevski 
zbor - Šempeter, Moški pevsaki zbor Lijak 1883 - Vogrsko in Moški pevski zbor 
Dragotin Kette - Ilirska Bistrica.
" Od petka 16.4. do nedelje 18.4.2004 bo v Piranu potekalo 26. srečanje literatov 
drugih narodov in narodnosti z naslovom SOSED TVOJEGA BREGA. Srečanje 
bo potekalo v organizaciji Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti in Območne 
izpostave Piran ter v sodelovanju s Skupnostjo Giuseppe Tartini Piran in Galerijo 
Gasspar. Na razpis seje prijavilo preko 40 literarnih ustvarjalcev, ki pišejo v svojem 
materinem jeziku. Na srečanju bosta organizirani literarna in prevajalska delavnica, 
osrednji literarni večer pa bo v soboto 17.4. ob 20,00 uri v Galeriji Gasspar v Piranu.

Lidiji Pogačar srebrna plaketa
Na pobudo Zveze kulturnih društev Karol Pagor Piran je Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti mentorici in koreografinji Lidiji Pogačar podelil eno najvišjih republiških 
priznanj na področju kulture. SREBRNA PLAKETA za dolgoletno mentorsko in 
koreografsko delovanje na plesnem področju ter doprinos k razvoju plesne dejavnosti 
na obalnem področju, ji bo izročena na slovesnosti, ki bo 31.marca 2004 v Narodni 
galeriji v Ljubljani.
Kulturno dmštvo plesna skupina Metulj je sicer že v letu 2003 obeležilo 45. obletnico 
delovanja in ob tej priložnosti poleg občinske plakete prejelo tudi republiško priznanje 
-Listino Mete Vdimar. Lidija Pogačarje prevzela vodenje piranske plesne skupine 
po priznanjem koreografu in plesalcu Stanislavu Hitijo leta 1964 in bo letos obeležila 
tudi svoj osebni jubilej - 40. let mentorskega dela.

30 let kulturnega društva Lutka

Kulturno društvo LUTKA Piran bo v letošnjem letu praznovalo svojo 30. 
obletnico delovanja, enak jubilej pa bo imela tudi gospa Mimica Emeršič, ki 
skupino vodi že od ustanovitve dalje.
V počastitev obletnice bo skupina predvidoma v mesecu aprilu pripravila tudi 
slavnostno prireditev in lutkovno predstavo.

NAROČILNICA

NAROČAM
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I Točen naslov ____

| Poštna številka ___

Letna naročnina za naročnike (12 številk)
i 2.160 sit

| Datum____________________ Podpis __________________
, Izpolnjeno naročilnico pošljite na:
j-INFORMA Portorož, Obala 125, Lucija, 6320 Portorož

.e

primorski u¥p



stran 12 Marec 2004

i Wprimorski uVp

Pippo Baudo z obiskom razveselil Pirančane

Pippo Baudo na sprejemu pri županji Vojki Štuiar

Znana osebnost z italijanskega ekrana, izjemen in dolgoletni vodja zabavnih 
oddaj in umetniški vodja Sanremskega festivala Pippo Baudo, kije bil 
pred nedavnim na oddihu v Krkinem Zdravilišču v Strunjanu, seje odzval 
povabilu županje Občine Piran Vojke Štuiar, sekretarke Skupnosti 
Italijanov Fulvie Zudič in v.d. direktorja Avditorija Portorož Patricka Grebla. 
Naprej je obiskal elitno prireditev ples pustnih mask v Tartinijevem 
gledališču, kjer je takoj prijel za klavir in poskrbel za odlično vzdušje. V 
predsedniškem salonu piranske občinske palače je gosta sprejela in 
pozdravila piranska županja Vojka Štuiar, v Tartinijevi hiši Skupnosti 
Italijanov v Piranu pa se je Pippo Baudo vpisal v spominsko knjigo. 
Gosta j e bil zelo vesel tudi Patrick Greblo v Avditoriju, ki si lahko obeta 
tesnejše sodelovanje. Baudo mu je zagotovil, da se bo v bodoče z veseljem 
odzval morebitnim povabilom s strani Avditorija. Mogoče že na letošnji 
prireditvi MMS kot predsednik strokovne žirije.

Pippo Baudo 
se podpisuje 
v spominsko 
knjigo 
Skupnosti 
Italijanov v 
Piranu 
Fotografije: 
BK
Primorski
utrip.
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Silva in Valetnin Mahnič

V soboto, 28. februarja 2004 sta si Silva in Valentin Mahnič iz Lucije pred matičarko Barbaro 
Vatovec in pooblaščcnko za sklepanje zakonskih zvez, županjo Občine Piran Vojko Štuiar in 
pričama Robertom Mahničem in Ksenijo Štagar, v poročni dvorani občinske mestne palače v 
Piranu, ponovno izrekla svoj DA ter po 50 letih skupnega 
zakonskega življenja postala zlatoporočenca.
Sliva in Valentin sta se poročila 27. februarja 1954 v 
Senožečah. Njuno življenje je pestro in polno doživetij.
Valentin je bil kot mlad fant v partizanih, po koncu druge 
svetovne vojne seje vrnil domov v rodno Dolenjo vas pri 
Senožečah in se zaposlil v Kmetijski zadrugi. Silva je delala 
na kmetiji, po vojni pa sc je za nekaj časa zaposlila na 
državnem posestvu v Razdrtem, nato pa si je našla delo v 
isti kmetijski zadrugi kot Valentin. Tam sta sc prvič srečala 
in začutila, da sodita drug drugemu v dobrem in slabem, kar 
pač prinaša življenje. Rodila seje močna in trajna ljubezen in 
tako sta sc Silva in Valentin leta 1954 poročila in prišla v 
Piran. Pozneje sta se naselila v Luciji, kjer se jima je rodil sin 
Robert, družinico pa sta povečala še s hčerko Ksenijo. Gospa 
Silva je bila dolga leta zaposlena v vrtcu v Luciji kot varuška.
Zlatoporočenca, upokojenca, se veselita skupaj s svojimi 
najdražjimi in kar štirimi vnuki: Gregorjem, Valentino.
Gašparjem in Katjo.
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Ena polica za vsa zavarovanja v vašem domu. 
Nezgodno zavarovanje družine, zavarovanje 
hišnega ljubljenčka, glasbil, umetnin, medi
cinskih pripomočkov, sanitarne keramike, 
zavarovanje avtomobila in drugih premičnin 
v garaži ter gospodinjskih aparatov v paketu 
in povrnitev stroškov za najem nadomest
nega stanovanja so le nekatere izmed mož
nosti, ki so vključene v novo premoženjsko 
zavarovanje SUPERSTAN. Zavarovanje Su- 
perstan pa poleg zavarovanje nepremičnine 
in vsega, kar je v njej, vključuje brezplačno 
storitev Asistenčni klic Adriatic .
Z enim samim klicem na brezplačno številko 
boste dobili pomoč za popravilo ali sanacijo 
v vašem domu.

SUPERSTAN
popolno zavarovanje

¥
Adriatic
zavarovalna družba d.d.

ADRIATIC PE Koper, 05 6643 100
Agent Lucija, tel.: 05 677 08 16 
Agent Izola, tel.: 05 641 84 92 

Agent Koper, tel.: 05 639 22 38
Adriatic Jadran, tel.: 05 6271 334, 6250 043
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GENERALŠTAB SLOVENSKE VOJSKE 
SKUPINA ZA PRIDOBIVANJE KADRA
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